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Yeni bir yıla umutlarla girdik. Geride
bıraktığımız koca bir yıl, teşkilatlarımızın,
odalarımızın, birliklerimizin,

federasyonlarımızın seçimleriyle yoğun bir trafikte
geçti. Teşkilatlarımız yeni dönem için çalışma
programlarını hazırladılar ve kolları sıvadılar.

Esnafımız da sıkıntılarla geçen bir yılı geride bıraktı
ve yeni bir yıla yelken açtı. Bir yandan çağın
yeniliklerine ayak uydurmaya çalışan, diğer yandan
dev market zincirlerinin rekabetiyle boğuşan esnaf ve
sanatkarlarımızın önemli bir kısmı da yaşadığı bu
savaşa doğrusu yenik düştü. Bunların çoğunu da
kendilerini yenileyemeyen eski kuşak esnaf
sanatkarlarımız oluşturdu. Ancak bizi umutlandıran en
önemli gelişme, aramıza yeni katılan genç kuşak esnaf
sanatkarlardır. Yeni nesil esnafımız daha bilinçli hareket
etmekte, piyasa kurallarını daha iyi süzmekte, tüketici
beklentilerine akılcı çözümler getirerek işlerini
geliştirmekteler.

Son yıllarda yeşeren bir umudumu ifade etmeliyim;
Katıldığım her tür toplantı ve platformlarda
Cumhurbaşkanımızdan bürokratlara kadar tüm devlet
adamlarımızın “Mahalle kültürünün esnafla
yaşatılması gerektiğini” sık sık dile getirmeleri,
ARTIK ESNAFIN YAŞATILMASI GEREĞİNİN ortaya
konulduğunu gösteriyor.     

Bizler, esnafın hem ekonomiye, hem de mahalle
kültürüne katma değer kazandırdığının bilinmesi
gerektiğini anlatmaktan gerçekten dilimizde tüy
kalmamıştı. Teşkilat mensupları olarak yıllardır ifade
ettiğimiz bu söylemin şimdi devlet yetkilileri
tarafından söylenmesini, esnafın yaşatılmasına yönelik
çözüm konusunda önemli adımların atılacağının
mesajı olarak alıgılıyorum. 

Bu konuda teşkilatlarımıza, odalarımıza,
birliklerimize de büyük görevler düşüyor. Ancak
teşkilatlarımızın da sorunları çözebilmeleri için üye
sayısı bakımından güçlenmeye ihtiyacı ortaya çıkıyor.
Bu alanda da hayli umutlandık çünkü geçen yıl
odalarımıza gelen yeni kayıtlar giderek arttı. Yeni yılda
bu grafik daha da yükselecek bunun sinyalleri geliyor.
Yukarıda da belirttiğim gibi yeni nesil genç esnafın
aramıza katılımı bu yönde artacak ve bize güç katacak.
Bu arada bir çok oda başkanının kayıtsızlara yönelik
denetim çalışmaları ve tutanak hazırlıkları önümüzdeki
yıl artarak devam edecek. Özellikle yeni başkanların
gayreti, hırsı, çalışkanlığı kayıt dışı çalışan esnaf
sanatkarı üye yapma konusunda sonuç almaları
odalarımıza güç katmaya devam edecek.

Değerli teşkilat mensupları 2014 yılını sorunlarla

mücadele yılı olarak geçirdik. Her meslek grubunda
sorunların çözümü konusunda çok kafa yorduk sonuca
gitmeye çalıştık. Sonuca gittiğimiz konularda oldu.
Ancak doğrusu çoğu konu önümüzdeki yıla kaldı.
Bunların tamamına yakını da Esnaf şurasında
gündeme taşındı. Yılın son döneminde yapılan "Esnaf
Şurası"nda komisyonlar çalışma programlarını
tamamladı ve raporlarını hazırladı. İşte 2015 yılı, bu
raporların gerçeğe dönüşeceği kararların alınacağı bir
yıl olacak. Esnaf sanatkarların tüm sorunlarının
çözümü işte bu kararlar içinde yer alacak.

Bu arada kentsel dönüşüm uygulamalarında eski
mahalle ve sokaklardaki esnafımızın mağduriyeti
dikkate alınmıyordu. Bu da bir sorundu ve konuyu
medyada yeterince dile getirdik. Şimdi çözüm
mesajları TOKİ yönetiminden geldi ve bundan böyle
kentsel dönüşüm projelerinde yeni  yapılacak sitelerde
mahalle çarşılarına yer verileceği açıklandı. Kentsel
dönüşümde unutulan esnafımızın hatırlanmasından
dolayı TOKİ Başkanı M. Ergün Turan’a şükranlarımı arz
ediyorum.

Aslında sorunların çözümünde ve beklentilerimizin
başında Perakende Yasası'nın 2015 yılında çıkması ve
uygulamaya geçmesi geliyor. Çünkü esnaf sanatkar,
kendisini haksız rekabetten koruyacak olan bu hayati
yasayı bekliyor. 

İşte tüm bu beklentilerimizle yeni girdiğimiz 2015
yılı umutlarla dolu. Umarım  2015'te  beklentilerimiz
karşılanır ve esnafımız için gönlümüzdeki gibi bir yıl
olur. Dileğim odurki, bu yıl, geride kalan tüm yılları
imrendirecek, taptaze, barış içinde yepyeni bir yıl
olsun. Tüm teşkilatımıza, esnaf sanatkarımıza aileleriyle
çoluk çocuklarıyla, çalışanlarıyla sağlıklı, huzurlu,
bereketli ve bol kazançlı  bir yıl diliyorum.

BAŞKANDAN

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

YENİ NESİL ESNAF
YOLDA...     
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Alışveriş merkezlerine ilişkin düzenlemeyi de içeren Perakende Ticaretin
Düzenlenmesi Hakkında Kanun Tasarısı, TBMM’deki komisyonlarda
kabul edildi. Gümrük ve Ticaret Bakanı Nurettin Canikli tasarının esnafın
lehine düzenlemeler içerdiğini söyledi.  

BAKAN CANİKLİ
“TASARI ESNAFIN LEHİNE”

Alışveriş merkezlerine
ilişkin düzenlemeyi de
içeren Perakende

Ticaretin Düzenlenmesi Hakkında
Kanun Tasarısı, TBMM Sanayi,
Ticaret, Enerji, Tabii Kaynaklar, Bilgi
ve Teknoloji Komisyonu'nda kabul
edildi. Tasarıda, alışveriş merkezi,
"Bir yapı veya alan bütünlüğü
olan, içinde büyük mağaza ya
da beslenme, giyinme, eğlenme,
dinlenme, kültürel ve benzeri
ihtiyaçların bir kısmının veya
tamamının karşılandığı diğer
işyerleri bulunan, merkezi bir
yönetime ve ortak kullanım
alanları ile yönetmelikle
belirlenen diğer niteliklere
sahip işletme" olarak
tanımlanıyor. Bakan Nurettin
Canikli, tasarının tamamının,
esnaf ve sanatkârın lehine
düzenlemeleri içerdiğini, sermaye
lehine bir düzenlemenin
bulunmadığını ifade etti. 

Alışveriş merkezlerinin,
yapılaşmalarını artık neredeyse
tamamlamış durumda olduklarına
dikkati çeken Canikli, sektörün
yüzde 43'ünü alışveriş merkezleri,
yüzde 57'sini diğer esnafın
oluşturduğunu, esnafın dimdik

ayakta olduğunu kaydetti.
Tasarının, alışveriş mer-

kezlerine ruhsat verilmesi-
ne ilişkin düzenlemeyi
içeren maddesi, komis-
yonda uzun süre tartışıldı.
Komisyonda alışveriş
merkezlerinin yapı
ruhsatları ile ilgili olarak,
alışveriş merkezinin
yapılacağı yerdeki sivil
toplum kuruluşlarının
görüşlerinin alınması
talep edildi. Canikli, üst
meslek kuruluşlarının görüşünün
alınmasının daha sağlıklı olacağını
söyledi. Söz konusu düzenleme,
kabul edilen önergeyle, "Üst
meslek kuruluşları" olarak
değiştirildi.

“BEN ESNAFTAN ALIŞVERİŞ
YAPIYORUM”

Organize Perakendeciler
Derneği temsilcleri bünyelerindeki
zincir mağazalarda modern, çağ-
daş ve hijyenik hizmet verildiğini
söylemesine, Gümrük ve Ticaret
Bakanı Nurettin Canikli de hijyen
ve doğallığın sadece AVM'lerde
geçerli olacağı ifadesine
katılmadığını belirterek, "Ben hala

korumam olmadan markete
gidip alışveriş yapıyorum.
Yufkayı AVM’lerden almıyorum,
esnaftan alıyorum. Marketler-
den alışveriş yapıyorum, hepsi
kaliteli. Bire bir ilişki kurarak
alışveriş yapmanın hazzını
orada duyuyorsunuz" dedi. 

ESNAFA YÜZDE 5 YER
AYRILACAK

Alışveriş merkezlerinde, esnaf
ve sanatkar işletmecilerine rayiç
bedel üzerinden kiraya verilmek
üzere, toplam satış alanının en az
yüzde beşi oranında yer ayrılacak.
Bu yerler, esnaf ve sanatkar
işletmecilerinden yeteri kadar

Nurettin Canikli
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talep olmaması ya da boşalan
yerlerin duyuru tarihinden itibaren
10 gün içinde doldurulamaması
halinde diğer talep sahiplerine de
kiralanabilecek.

Esnaf ve sanatkar işletmelerinin
çalışma saatlerinin belirlenme-
sinde, meslek kuruluşunca ilgili
esnaf ve sanatkar odasının görüşü
alınacak. Üst meslek kuruluşlarının
müşterek teklifi üzerine, faaliyet
kollarına göre perakende
işletmelerin çalışma saatlerinin
bölge ya da ülke düzeyinde
belirlenmesine Bakanlık yetkili
olacak.

Esnaf ve sanatkar
işletmelerince satışa sunulan
malların etkin bir şekilde
piyasadan temini amacıyla tedarik
ve dağıtım kooperatifleri
kurulabilecek. 

PERBİS KURULACAK
Perakende işletmelerin açılış ve

faaliyeti ile kapanışında gerekli
başvuru ve diğer işlemlerin
yapılması, ilgili kurum ve
kuruluşlara iletilmesi, değerlen-
dirilmesi, sonuçlandırılması ve bu
işletmelere yönelik veri tabanının
oluşturulması ile bilgi paylaşımının
sağlanması amacıyla Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı bünyesinde,
Perakende Bilgi Sistemi (PERBİS)
kurulacak. 

Perakende işletmeler, işyeri
açma ve çalışma ruhsatını
vermeye yetkili belediye veya il
özel idareleri ile diğer idareleri
kapsayan yetkili idarenin
izniyle açılacak ve faaliyete
geçecek. İzin, PERBİS üzerinden
verilecek.

ODALARA FESTİVAL İZNİ
Mahalli idareler ve kamu

kurumu niteliğindeki meslek
kuruluşları ile bunların ortağı
olduğu şirketler ve diğer tüzel
kişiler; birlikte ya da bağımsız
olarak, perakende işletmelerin
katılımıyla, yılın belli
dönemlerinde, alışveriş festivali
düzenleyebilecek. Kamu kurumu
niteliğindeki meslek kuruluşlarının
bu festivaller için
ayıracakları ödenek miktarı,
bütçelerinin yüzde 5'ini
geçemeyecek. 

Perakende işletmeler,
Tüketicinin Korunması Hakkında
Kanun ve ilgili diğer kanunlarda
öngörülen usul ve esaslara uymak
kaydıyla indirimli ya da
promosyonlu satış kampanyaları
düzenleyebilecek. Ancak
kampanyanın süresi; işyeri
açılışı, devri, kapanışı, adres ya da
faaliyet konusu değişikliğinde 3
ayı, tasfiye durumunda ise 6 ayı
geçemeyecek.

SÜREKLİ İNDİRİMLİ SATIŞA
KISITLAMA

Tasarıda, sürekli indirimli satış;
seri sonu, sezon sonu, ihraç fazlası,
kusurlu ve benzeri malların,
perakende işletmelerce, indirimli
fiyattan ya da malların fabrika çıkış
fiyatı üzerinden yıl boyunca
satılması olarak tanımlanıyor.
Sürekli indirimli satış yapan
perakende işletmelerin ön
cephesinde, kolaylıkla görülebilir
ve okunabilir şekilde bu satış
türünü gösterir ya da çağrıştırır
ibarelere yer verilecek. 

ODAYA KAYIT SIRASINDA,
USTALIK BELGESİ
İSTENMEYECEK

Meslek odaları, işyeri sahibi
olarak üye kaydı yaptıracaklardan,
o işyerinde ustalık gerektiren
işleri yapacaklardan ustalık
belgesi ya da en az ön lisans
diploması istemek zorunda
olacak. Birden fazla kişi
çalışıyorsa, bir kişiden ustalık
belgesi alınması yeterli olacak.
Odaya kayıt sırasında, ustalık
belgesi veya muadili belgeler
istenmeyecek.

İş yerinin açılışında, esnaf,
sanatkar ya da tacirin, kendisinden
ya da çalışanlardan her bir meslek
dalında en az bir kişi için ustalık
belgesi istenecek. 

Perakende Yasası, 4. Esnaf Şurası’nın da en önemli gündem maddesiydi. Esnaf temsilcileri, AVM’lerin 
çalışma saatlerine düzenleme getirilmesi konusu üzerinde ısrarla durmuştu.

TASARI KOMİSYONDAN GEÇTİ
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Başbakan Ahmet
Davutoğlu, 25 maddelik
yapısal reform eylem

planının reel ekonomiye ilişkin 9
maddesini açıkladı. Davutoğlu,
beraberinde bakanlarla birlikte
düzenlediği basın toplantısında,
Onuncu Kalkınma Planı’yla
(2014-2018) ilgili açıklamalarda
bulundu. 

Davutoğlu, makro alanları
ilgilendiren 8 başlığı ise şöyle
açıkladı: Üretimde verimlilik, yurt
içi tasarruf, İstanbul finans merkezi,
kamu harcamaları, kamu gelirleri,
kalite, iş ve yatırım geliştirme,
istatistikî bilgi, kayıt dışı
ekonominin azaltılması programı.

Yapısal dönüşümlerin beş ana
başlık altında inceleneceğini ifade
eden Başbakan, "Yapısal dönü-
şümde beş ana temel olacak.
Bunların ilki siyasi istikrar ile
ekonomik öngörülebilirlik
arasındaki ilişkinin sürdürülmesi
olacak" dedi.

9 SEKTÖR VE TEMEL 
EYLEM PLANLARI 

Davutoğlu'nun açıklamasına
göre, 25 alanda geniş kapsamlı
dönüşüm öngören programın ilk

9 maddesi şöyle:
1- İthalata Olan Bağımlılığın

Azaltılması Programı. Hedef;
ihracatın ithalatı karşılama
oranını 2018'de yüzde 70'in
üzerine çıkarmak.

2- Öncelikli Teknoloji
Alanlarında Ticarileştirme
Programı

3- Kamu Alımları Yoluyla
Teknoloji Geliştirme ve Yerli
Üretim

4- Yerli Kaynaklara Dayalı
Enerji Üretim Programı

5- Enerji Verimliliğinin
Geliştirilmesi Programı

6- Tarımda Su Kullanımının
Etkinleştirilmesi Programı

7- Sağlık Endüstrilerinde
Yapısal Dönüşüm Programı

8- Sağlık Turizminin
Geliştirilmesi Programı

9- Taşımacılıktan Lojistiğe
Dönüşüm Programı.

BÜYÜME 
BEKLENTİLERİN ALTINDA

Davutoğlu Türkiye’nin büyüme
rakamlarıyla ilgili olarak, “Son
büyüme rakamları beklentimizin
altında geldi. Ama genel olarak
takdir gören bir performanstır
bu” dedi. 

Davutoğlu ayrıca plaket hediye
etmenin israf olduğunu söyleyerek,
"Plaket ve hediyelerle ciddi bir
israf veriliyor. Yerel yönetimler
valilikler ve kurumlar plaket ve
hediye sunumunda bulunma-
yacaklar" diye konuştu.

Kayıtdışı ile mücadele sözü, esnafı heyecanlandırdı

İŞTE TÜRKİYE’NİN 
KALKINMA PLANI

Başbakan Ahmet Davutoğlu ‘10. Kalkınma Planı Öncelikli Dönüşüm
Programları Eylem Planları’nı açıkladı. Planda tasarruf ve üretimde 
verimlilik konuları başı çekerken, kayıt dışı ekonomi ile mücadele sözü 
esnafı heyecanlandırdı.

Ahmet Davutoğlu
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Maliye Bakanlığı, Sosyal
Güvenlik Kurumu,
Gümrük ve Ticaret

Bakanlığı, belediyeler, TEDAŞ ve
kalkınma ajanslarına olan borçlar
için vatandaşların, başvurularını
31 Aralık'a kadar yapabileceği
açıklanmıştı. Ödemelerde ilk taksit
tarihi de Ocak sonuna ertelenmiş
oldu. Ancak esnaf odası
aidatlarının ilk taksidinin ödeme
süresi Aralık ayı sonunda bitti.

6552 sayılı Bazı Alacakların
Yeniden Yapılandırılmasına Dair
Kanun ile birlikte bazı kamu
alacaklarına faiz indirimi ve
yapılandırma imkanı tanınmış ve
son tarih olarak 1 Aralık 2014
açıklanmıştı. Bu tarih bir ay
uzatıldı.

Maliye Bakanı Mehmet Şimşek,
yoğun ilgi ve talep üzerine,
yapılandırmada son başvuru ve
son ödeme tarihlerinin 1 ay
uzatıldığını belirtmişti. Maliye
Bakanlığı, Sosyal Güvenlik Kurumu
(SGK), Gümrük ve Ticaret Bakanlığı,
belediyeler ve kalkınma ajanslarına

olan borçlar için vatandaşlar,
başvurularını 31 Aralık'a kadar
yapabildiler.

Yapılandırmadaki son rakamlara
ilişkin de bilgi veren Şimşek,
sadece vergi dairelerine yaklaşık
3,5 milyon kişinin başvurduğunu
ve 33,4 milyar lira alacağın
yapılandırıldığını belirtti.

Aynı şekilde, 31 Aralık 2014'e
kadar ödenmesi gereken ilk
taksitlerin ödeme süresinin de 1 ay
uzatılacağını aktaran Şimşek, ilk
taksit ödemelerinin, 31 Ocak 2015
tarihinin hafta sonu tatiline
rastlaması nedeniyle 2 Şubat 2015
tarihi mesai saati bitimine kadar
yapılabileceğini bildirdi. 

Maliye Bakanı Mehmet Şimşek,
”Vatandaşlarımızdan ve
sektörlerden gelen yoğun ilgi ve
talep üzerine, yapılandırmada
bazı alacaklar için son başvuru
ve son ödeme tarihlerinin 1 ay
süre ile uzatılmasına ilişkin
karar, Bakanlar Kurulu'na
gönderildi. Karar, Resmi
Gazete'de yayımlandıktan

sonra yürürlüğe girdi.
Yapılandırma hükümlerinden
azami sayıda vatandaşımızın
yararlanması amacıyla Maliye
Bakanlığı, SGK, Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı, belediyeler,
TEDAŞ ve kalkınma ajanslarının
alacaklarına yönelik kanunda
öngörülen başvuru ve ilk taksit
ödeme süreleri 1 ay uzatıldı.
Şimdi ödemelerde son tarih 2
Şubat. Artık bu tarihin
geçirilmemesi gerekiyor"
açıklamasında bulundu.

Yapılandırmada
ilk ödeme 
2 Şubat’ta

6552 sayılı Bazı Alacakların Yeniden Yapılandırılmasına Dair Kanun ile 
birlikte bazı kamu alacaklarına faiz indirimi ve yapılandırma imkanı tanınmış
ve son tarih olarak 1 Aralık 2014 açıklanmıştı. Bu tarih bir ay uzatıldı.

Odalarda yapılandırma ilk taksidi ödendi

Vatandaş, yapılandırma fırsatından
yararlanmak için Esnaf Sicil Müdürlüğü’nde

yoğun bir kalabalık oluşturdu.

Kayıtdışı ile mücadele sözü, esnafı heyecanlandırdı
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KAPAK

Dünyanın mega
kentlerinden biri olan
İstanbul’da toplu taşıma

araçlarıyla günlük yolculuk sayısı 20
milyonu aştı. Deniz, kara ve yeraltı
ulaşım araçlarıyla toplu taşıma
yapılan İstanbul’da çalışmalar hızla
devam ediyor. Son 50 yılda
İstanbul’da toplu taşımanın nereden
nereye geldiğini İstanbul Büyükşehir
Belediye Başkan 1. Vekili Av. Ahmet
Selamet’le konuştuk. Ulaşımda
bugün gelinen noktayı, “Kadir
Topbaş’la ulaşımda çağ atladık”
diye ifade eden Ahmet Selamet,
bundan sonrasında ulaşımda güvenli
hizmet ve teknoloji kullanımının ön
plana geçeceğini söyledi.

İBB’de Kamu ve özel sektör toplu
ulaşım sektörleri arasında koordi-
nasyonu da sağlayan Av. Ahmet
Selamet, İstanbul’da trafik sıkıntısının
önce metrobüsle aşıldığını ardından
metro ağının genişletilmesi ile toplu
ulaşımda hizmet kalitesinin
yükseldiğini belirtti.  

İBB 1. Başkanvekili Av. Ahmet
Selamet’e yönelttiğimiz sorular ve
aldığımız cevaplar şöyle sıralandı:

İstanbulESNAF: Geçmişten
günümüze toplu ulaşımda yaşanan
gelişmeler için nasıl bir tablo
çizersiniz?

“Ben yaklaşık  50 yıldır İstanbul

da yaşayan bir kişiyim. Sizin de
ifade ettiğiniz gibi ortaokul
çağlarından beri İstanbul’da
yaşıyorum. İlkokulu Erzurum da
bitirdim sonra İstanbul da Fatih’in
Karagümrük semtinde ikamet
ettim. Karagümrük ortaokulu ve
sonrasında Vefa lisesinde
eğitimimi sürdürürken o yıllarda
90 numaralı Draman otobüsüne
binerdik. O birkaç otobüs
İstanbul’un en eski otobüsüydü.
Ve o otobüsler  tabi tıklım tıklım
gider gelirdi ve Gaziosmanpaşa ve
Küçükköy gibi semtlerdeki
minibüs hatları vardı ve  onlarda
muavin çalışırdı. Muavinler

vatandaş bindikten sonra arkadan
ittirip daha sonra bineceklere yer
açarlardı sıkıştırırlardı.  Muavinler,
yolcuları  adeta böyle pamuğu
çuvala istif eder gibi insanları
iterek istif ederlerdi.  Sonra bir ara
troleybüsler geldi. Edirnekapı -
Taksim, Edirnekapı- Eminönü,
Topkapı -Taksim çalıştı
troleybüsler.  O troleybüsleri de
hatırlıyorum bunların hepsi
düzensiz ve İstanbul’a uygun
olmayan araçlardı. 

İstanbul’un ulaşımı bu günleri
yaşadı.  Zaten İstanbul’da
ulaşımda bir vapur vardı bir de
otobüs. Minibüslerin durumu da

SELAMET: “ÖZEL TOPLU
ULAŞIMA ÇEKİ DÜZEN ŞART”

İBB Başkan Vekili Av. Ahmet Selamet, özel sektör toplu ulaşım gruplarının
koordinasyonunu sağlıyor. Selamet, özel sektörde (halk otobüsü ve
minibüsler) çalışanların kendilerine çeki düzen vermeleri gerektiğini söyledi.

Av. Ahmet Selamet,
İstanbul’da toplu
ulaşımın dününü

bugününü ve yarınını
İstanbul Esnaf’a anlattı.
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böyleydi. İnsanları taşıyacak
başka araç yoktu. 1990’lara
yaklaşırken ilk defa tramvay hattı
Topkapı ile Eminönü arasında
işlemeye başladı. Daha sonra bu
hatlar uzatıldı. Fakat İstanbul’u
kurtaran projenin metro olduğu
belliydi. Çünkü İstanbul’da 14
milyon insan yaşıyor. Günde
yaklaşık 20 milyon yolculuk var.
Bu müthiş bir sirkülasyon demek.
Bu sirkülasyonun üstesinden yer
yüzünden giden araçlarla gelmek
mümkün değildi aslında. Yalnız
metro da yetmiyor. Kısa vadede
alınması gereken tedbirler de
almak gerekiyor. Metrobüs
uygulamasını hizmete soktuk.
Günde 1 milyonun üzerinde insan
taşınıyor bu araçlarla. Metrobüs
uygulamasının özelliği ve güzelliği
şu; hep ana hatlarda gidiyor. Ana
hatları besleyen yan hatlarda ise
otobüs ve minibüsler çalışıyor. Şu
anda metrobüs 40 km yolculuk
yapıyor. Metrobüs İstanbul’u
trafik sıkıntısından kurtardı.” 

İstanbulESNAF: Sayın Selamet
bugüne gelirsek geçmişe göre
İstanbul toplu ulaşımında sizce en
önemli gelişme hangi araçlar oldu? 

“İstanbul’un şu anki durumuna

bakıldığında ve geçmişle
kıyaslandığında  ulaşımda harika
bir performans sergilendiğini
izleyebiliyorsunuz. Kadir Topbaş’ın
başkanlığında İstanbul’da toplu
taşımasında bana çağ atlandı.
Şimdi bakıyoruz metro yapımında
uluslararası firmalar hazine
garantisi olmadan bize kredi
verebileceklerini söylüyor. Zaman
zaman dış kredilerle de çalışıyoruz
ama çoğunlukla öz kaynaklarımızı
kullanıyoruz. Merkezi
hükümetimize de teşekkür
etmemiz lazım bazı metro
hatlarında bize destek verdikleri
için.

Metronun son durağı
Başakşehir’den bindiğinizde
güneşi görmeden Marmaray
bağlantılı olarak Kartal’a kadar
gidebilme imkânı var. Ve özel
arabanızla gideceğiniz süreden
çok daha kısa zamanda bu
mesafeyi kat etmeniz mümkün. 

Geçmişten bugüne
baktığınızda toplu taşımayla
alakalı gelişmeleri görmek
gerekiyor. İDO şirketini kuran yine
büyükşehirdir. Ve bu şirketi
geliştirip, büyütüp özelleştirdik.
Buradan elde ettiğimiz parayı yine

ulaşıma harcadık. 
Kadir Topbaş İstanbul’da üç kez

seçilmeyi başaran ilk isim.
Kamuoyunun Kadir Topbaş’a
güvenmesi, kendisinin duruşu,
çalışkanlığı ve merkezi hükümetin
İstanbul’a özel önem vermesi,
Sayın Topbaş’ın yeniden
seçilmesinde etkili olmuştur.
Mesela Marmaray doğrudan
doğruya hükümetin yatırımıdır.
Marmarayı kendi imkânlarımızla
yapmaya kalksak gerçekten çok
zorluk çekerdik. İstanbul Kadir
Topbaş’la birlikte çağ atladı.
Sadece ulaşımda değil; kültür
merkezlerinde çağ atlamıştır,
İstanbul çok ciddi bir kongre
merkezi halini almıştır. Öyle ki
2017’e kadar kongre yapacak
salon bulamazsanız. Hepsi rezerve
edilmiş durumdalar. Bu başarıda
Türk Hava Yolları’nın çok büyük
katkısı olduğunu da eklemek
gerekiyor. İstanbul Asya ile
Avrupa’yı bağlayan bir transfer
noktasında. Bu jeopolitik
konumun avantajlarını da
kullandık. Biliyorsunuz İstanbul
2010’da Avrupa Kültür Başkenti,
2012’de Spor Başkenti oldu. Bu
unvanları size kolay kolay

İstanbul toplu ulaşımına “Selamet” disiplini

SELAMET: “ÖZEL TOPLU
ULAŞIMA ÇEKİ DÜZEN ŞART”

Av. A. Selamet, İstanbul’un toplu taşıma sistemlerini harita üzerinden gösterdi.



10İstanbul Esnaf

vermezler. Siz bir şeyler
yapıyorsunuz ki, sizi buna layık
görüyorlar. Vakıf mallarında
önemli bir restorasyona gidildi.
Yeşil alan sayısının artışına
baktığınızda, İstanbul’daki
gelişmeleri görebiliyorsunuz. Tüm
bunları ele aldığınızda
İstanbulluların neden Kadir
Topbaş’a güvendiğini anlamak
mümkün.”

İstanbulESNAF: Dünyanın lider
büyük şehirlerden birinin başkan
vekili olarak toplu ulaşımda özel
sektörün yani halk otobüsü ve
minibüsler etkisi, önemi şu anda
nedir yakın gelecekte ne olacaktır? 

“Dünyanın hiçbir yerinde,
devletler bazı sektörlerde başarı
elde ederken, bunu sadece kamu
imkânlarını kullanarak
başarmamıştır. Mutlaka kamu ile
özel arasında bir bağıntı olmalıdır.
Kamu ve özel sektörün birbirine
girdiği hiçbir yerde başarı elde
edemezsiniz. Elbette özel sektöre
ihtiyaç duyduğumuz yerlerde
onlardan faydalanırız. Ancak özel
sektörün de kendisine bir çeki
düzen vermesi gerekiyor. Son
yıllarda bunu açık bir şekilde
görüyoruz.“ Artık hiçbir şey eskisi
gibi olmayacak” ,” “Yeni Türkiye”
diyoruz. Mutlaka Yeni Türkiye’de
özel sektörün yeri var ama özel
sektör kendisini Yeni Türkiye’ye
göre konumlandırmak zorunda.
Artık insanları minibüsün içine iten

zihniyet geride kaldı. Böyle bir
durumda kalmadı aslında. Bu
geçmişin koşulları altında yaşanan
bir durumdu. Artık insanlar
konforlu ulaşıma alıştılar.
Vatandaş bunu özel sektörden
bekliyor. Trafik kurallarına
uymayan, yolcusuna iyi
davranmayan bir yapıyı vatandaş
istemiyor. 

İstanbul’un önemli bir kültür,
kongre merkezi olmasından
dolayı taksicilerin kendilerine çok
daha fazla çeki düzen vermeleri
gerekir. En azından bir yabancı dil
bilmesi gerekir. Yurtdışına
gittiğinizde rehberler bazı
şehirlerde “Taksiye binmeyin,
onlar size kazık atabilir” şeklinde
bizleri uyarıyorlar. İstanbul’da da
böyle bir algı oluşmasına izin
vermemeliyiz.  Dürüst olmalıyız,
tarifeler üzerinden insanları
aldatmamalıyız. Ben burada
taksiciler bunu yapıyor
demiyorum. Ama yapanlar varsa
kesinlikle buna engel olmalıyız.
Bir diğer durum ise kısa mesafe
sorunu. Bir tanesi benim başıma
geldi. Havalimanından
Küçükçekmece’ye gideceğim.
Bindiğim taksici bana diyor ki
”Beyefendi bunu bana daha önce
söyleseydiniz. Ben sizi başka bir
araca yönlendirirdim.“ Böyle bir
muamele ile karşılaşmak
istemiyor İstanbullu. Özel sektör
bundan kaçınmalı. 

YAKIN GELECEK
İstanbulESNAF: Efendim yakın

gelecekte özel sektörün yeri ne
olacak?

Kesinlikle halk otobüsleri
sistemin içinde olacaktır. Tabi
onlar da kendini yenilemek
zorunda, araçlarını engellilerin
kullanımına uygun hale getirmek
zorundalar. Minibüs ise dünyanın
gelişmiş ülkelerinde yok. Sadece
bazı Afrika ve Asya ülkelerinde
var. Onlar hayvanlarını bile
minibüsle taşıyorlar. İstanbul’da
6200 minibüs var. Onları yok
sayamazsınız. Onlara gerek
belediyelerde, gerek İSTESOB’da
yaptığımız toplantılarda
söyledik, “Minibüsümle
çalışmak istiyorum” diyen esnafa
engel olmayız. Ama kanaatim
odur ki, minibüsün çalışma alanı
her geçen yıl daha da daralacaktır.
Biz metro yapmaya, yeni
otobüsler almaya devam
ettiğimiz sürece bu daralma
yaşanacaktır. 

Yanlış yere park yapılması
İstanbul trafiğini olumsuz
etkiliyor. İstanbul’daki
vatandaşlarımız kurallara uyması
halinde trafik yüzde 30 rahatlar.
İnsanlar, evinin penceresinden
baktığında arabayı görmek istiyor.
Kaldırımlara, park yapılmaz
levhalarının altına kadar park
yapıldığını görüyoruz. Bu
sürücüler caddeden yürümek
zorunda bıraktığı yayaların
haklarını öbür dünyada zor
verirler.(gülüyor)

Zamana ve koşullara göre
İstanbul’un ihtiyacı olduğu
noktada ulaşımda  her türlü
teknoloji kullanılır. Bunların içinde
havaray da olabilir. Ancak bu
sistem pahalı bir teknoloji olur.
Oysa bizim öncelikle metro
planlamamızı hızla genişletmemiz
gerekiyor.”

KAPAK

Başkan Vekili Ahmet Selamet, ulaşımda tüm detayları 
Fikret Helvacıoğlu’na temel hatlarıyla aktardı.
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Esnaf temsilcileri 2015’ten beklentilerini açıkladı ve esnafın 2014 yılında
pek de parlak bir dönem geçirmediğini belirttiler. İstanbul Esnaf Dergisi'ne
konuşan esnaf temsilcilerinden 2015’ten umutla bahseden de oldu, 
karamsar olan da...

BAŞKANLAR

Koca bir yılı tamamlayıp
yeni bir yıla
girerken oda

başkanlarına 2014’ün nasıl
geçtiğini ve 2015 yılından neler
beklediklerini sorduk. 

Kimi başkanlar 2014 için
olumlu, kimi de olumsuz

yorumlar getirdiler. 2014 için
ortalama ifade, deyim
yerindeyse “ORTA”  geçti
şeklindeydi. “2015’ten neler
bekliyorsunuz”  sorusunun
cevabı ise bir “UMUT” şeklinde
oldu.

Kısacası kimi başkanlar umut

dolu açıklamalarda bulunurken,
kimi başkanlar karamsar bir tablo
çizdi. Ümit dolu açıklamaların
kaynağı önümüzdeki yılın
seçim yılı olmasıydı. Seçimlerin
piyasayı hareketlendireceği
beklentisi başkanları
umutlandırmışlardı.

HABER

2014 ve 2015 değerlendirmeleri için önce İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz’a mikrofon tuttuk. Yılmaz, kendi açısından esnaf
sanatkarların sorunlarının çözüm yılı olduğunu söyledi. Bunun
içinde 2014 için “Mücadele yılı oldu ama esnaf sanatkarımız için
çok da kötü geçtiğini söyleyemem. Orta seviyelerde geçti
diyebilirim” dedi.

Faik Yılmaz 2015’ten beklentilere gelince hayli umutlu konuştu.
Yılmaz, öncelikle “Esnaf Şurası”nın karar yılı olacağını ve bazı
yasaların bu yıl tamamlanacağını bu açıdan çözüm sürecinin de
yoğunlaşacağını belirtti. Yılmaz, piyasaların da seçim atmosferinde
adayların ayırdıkları büyük bütçeler ile canlanacağını ve bir çok
sektörün hareketleneceğini söyledi.

Diğer oda başkanlarının 2015 değerlendirmeleri ise şöyle sıralandı;

İSTESOB BAŞKANI: FAİK YILMAZ 

dedi2014’E “ORTA”
2015’E “UMUT”
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BAŞKANLARIN 2015 BEKLENTİLERİ

İstanbul Ayakkabıcılar Esnaf
ve Sanatkârlar Odası Başkanı
Mehmet Karaman net
konuştu ve ”2015 yılından
pek ümitli değilim; 2014
yılından farklı olmayacaktır.
Umarım bir önceki yılı
aramayız” dedi. 

Karaman, ”Maalesef 2014
yılı ayakkabıcı esnafı için çok
kötü geçti. Biz oda olarak
esnafımıza moral vermekten
başka şu an bir şey
yapmıyoruz.  4. Esnaf Şurası
birlik başkanımızın
önderliğinde İstanbul
teşkilatı komisyonda da
birçok üye verdi. Şuradan
çıkacak sonuçların esnafa
umut olacağına inanıyorum”
ifadelerini kullandı. 

İSTANBUL
AYAKKABICILAR:
MEHMET 
KARAMAN

2014 yılını memnun bitiren
isimlerden Kağıthane Birleşik
Esnaf ve Sanatkarlar Odası
Başkanı Ömer Osmanoğlu.
Gelecekten ümitli olduğunu
aktaran Osmanoğlu’nun
umudunu arttıran da 4. Esnaf
Şurası olmuş. 

Osmanoğlu, ”2014 yılı
bizim esnaf camiası için iyi
geçti. Tabi mutlaka esnafın
sıkıntısı var bu malum ama
genelde baktığınızda bizim
açımızdan 2014’ü iyi bir yıl
olarak değerlendiriyoruz.
2014’ünde şikayet aldığımız
esnafların başında gelen
kahvehaneler sigara
yasağından sigara
içilmemesinden dolayı
muzdaripler. İşte bu
denetimleri yapan arkadaşlar
tarafından cezalar yediler
bunlarla alakalı biraz
muzdaripiz ama genelde iyi
geçti. Özellikle esnaf
şurasında alınan
kararlardan dolayı 2015’ten
ümitliyiz “ dedi.

KAĞITHANE
BİRLEŞİK: ÖMER
OSMANOĞLU

İstanbul Matbaacılar ve
Ciltçiler Esnaf Odası Başkanı
Orhan Öztürk, esnafın
umudunu kaybetmemesi
gerektiğini söyledi.
“Umudumuzu kırarsak zaten
elimizdekini yitirmiş
olacağız” diyen Öztürk,
2014 yılı için değerlendirmesini
”Çok kötü geçti” şeklinde
yaptı. 

Öztürk, ”Teknoloji çok hızlı
geliştiği için esnaf buna
ulaşamıyor. Devamlı makine
argümanını değiştirmeleri,
yeniliklere ayak uydurmaları
lazım. Ayak uyduramadıkları
için ciddi bir sıkıntı var. Bizim
esnaf biliyor ki, küçük esnaf
olduğu için onlara ulaşmıyor
bu yenilikler” ifadelerini
kullandı.

MATBAACILAR:
ORHAN 
ÖZTÜRK
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HABER

İstanbul Yufkacılar ve
Kadayıfçılar Odası Başkanı
Ayhan Ünal, 2000 yılından beri
esnafın her yıla büyük bir
beklenti ile girdiğini ama her
zaman hayal kırıklığı yaşadığını
söyledi. 

Esnafa samimi
yaklaşılmadığını ve gerçek
çözümler üretilmediğini
belirten Ünal, 2015’ten de
beklentilerini düşük tuttuğunu
ifade etti ve “Esnaf odaları
budanmış dala döndü.
Yetkilerimiz son derece
kısıtlı” diyen Ünal, ” Her sene,
bir önceki seneyi mumla
arıyoruz” dedi.

İSTANBUL
YUFKACILAR:
AYHAN ÜNAL

İstanbul Otel Motel
Kamping Pansiyoncu ve
Benzerleri Esnaf Odası Başkanı
Ahmet Yaşar, 2014 yılını mutlu
kapatan esnaf temsilcilerinden.

İstanbul’a gelen turist
sayısında artış olduğunu
kaydeden Yaşar, bu durumun
esnafın yüzünü güldürdüğünü
belirtti. 

Yaşar, 2015 yılı için ise umut
dolu konuştu. Yaşar, ”2015
yılında daha iyi sonuçlar
bekliyoruz. İstanbul’da
turizm gittikçe gelişiyor. Yurt
dışından gelen yabancılara
en çok hizmeti biz veriyoruz.
İstanbul çok ciddi manada
turist çekiyor. Bu sene 10,5
milyon olan turist sayısının
2015 yılında 14 buçuk milyon
civarında olmasını
bekliyoruz. İnşallah 14 buçuk
milyonu da aşacağız.
Aksaray da ve Sirkeci’deki
oteller mevsim sonu
olmasına rağmen doluluk
oranı % 60 - 70 civarında”
şeklinde konuştu.

OTELCİLER:
AHMET YAŞAR

Çatalca Esnaf ve Sanatkârlar
Odası Başkanı Cafer Dağ,
hipermarketlerin köylere kadar
indiği bir dönemde esnafın iyi
olamayacağını ifade etti. 2015
yılından ümitlerini düşük tutan
Dağ, esnaf sayısındaki düşüşü
de dile getirdi. 

Dağ, ”Grossmarketlerin
açılmasıyla beraber şuanda
bakkal esnafının tamamen
kapatmaya girdiğini
görüyoruz. Evet, 2015
yılı için fazla umutlu
bakmıyorum gerçekten.
Çünkü odalardaki üye sayıları
düşmeye başladı. Kendi
ilçemde de üye sayılarında
azalma başladı. Bir köyde 2
tane market var;  tekelleşme
başladı” dedi.

ÇATALCA 
BİRLEŞİK: 
CAFER DAĞ
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BAŞKANLARIN 2015 BEKLENTİLERİ

İstanbul Kadın Kuaförleri ve
Manikürcüleri Esnaf Odası
Başkanı Oktay Erkal da 2015’e
umutla bakanlardan. Geçen yıl
için, ”Orta halliydi”
değerlendirmesi yapan Erkal,
esnaf şurasının da gelecek sene
için kendisini ümitlendirdiğini
söyledi. 

Erkal, “Şuradan
umutluyum. Şuradan çok iyi
kararların çıkacağını
biliyorum. Seçim yılı olması
da esnaf faydası olacaktır”
şeklinde konuştu. 

İSTANBUL 
KADIN 
KUAFÖRLERİ:
OKTAY ERKAL 

İstanbul Marangozlar Esnaf
Odası Başkanı Yavuz
Karamürsel, can suyu
kredisinden esnafın
faydalanamadığına dikkat
çekerken, yeni yılda esnafa
kredi desteği sağlanmasını
istedi. 2015 yılının, bir önceki
yıldan farklı olmasını
beklemediğini söyleyen
Karamürsel, “2015 yılında
seçim var. Seçim vaatleri
arasında esnafa yönelik
sözler de olacaktır. Umarım
esnaf bu durumdan karlı
çıkar” şeklinde konuştu.

Karamürsel esnafa özellikle
üretici, imalatçı sanatkara
öncelik verilmesi, ayrıcalık
tanınması gerektiğini belirtti.
Bürokratik engellerin
azaltılmasını isteyen
Karamürsel, esnafın kendini
yenileyebilmesi için desteğe
ihtiyaç duyduğunu dile getirdi.
Karamürsel, esnaf
teşkilatlarının
güçlendirilmesinin de elzem
olduğunu sözlerine ekledi.

İSTANBUL
MARANGOZLAR:
YAVUZ
KARAMÜRSEL

Eyüp - Alibeyköy Halk
Otobüsleri Kamyon Kamyonet
Minibüs ve Şoförler Odası
Başkanı Ali Rıza Yavuz,
olumsuzluklara rağmen
umudunu koruyan isimlerden.
Toplu ulaşımın sıkıntılarına dair,
UKOME’de ve alt
komisyonlarda çok sayıda
çalışma yürütüldüğünü
hatırlatan Yavuz, henüz
sonuç alınamamış olmasını
eleştirdi.

Yavuz, ”2014’te alt
yapılar oluştu, alt
komisyonlarda çalışmalar
yapıldı ama sonuç odaklı bir
şey çıkmadı henüz. 2015’te
beklentimiz artık bir
sonucun elde edilmesi
yönünde. Toplu ulaşımın bir
sisteme kavuşması lazım ki
bizde de gelecek kaygısı
kaybolsun. Böyle bir
kaygıdan kurtulalım artık.
Var olacak mıyız ekmek
yiyebilecek miyiz? endişesi
esnafı günden güne
eritiyor. Bu manada 2015
yılında ciddi beklentilerimiz
var” dedi.

ALİBEYKÖY
ŞOFÖRLER: 
ALİ RIZA YAVUZ
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İstanbul Defter Kırtasiye
Malzemeleri İmalcileri ve
Satıcıları Esnaf Odası Başkanı
Yavuz Tekçe, 4. Esnaf
Şurası’ndan çıkacak
sonuçlarının 2015 içinde
görülmeye başlayacağını
belirtti ve sonuçların esnafın
lehine olması şeklinde
temennilerini dile getirdi. 

Kayıt dışına vurgu yapan
Tekçe belediyelerin, ruhsat
müdürlerinin denetimleri
arttırmasını istedi. Tekçe,
İSTESOB’un İstanbul’daki
ruhsat müdürleriyle, esnaf
teşkilatını bir araya getirmesini
talep etti.

İSTANBUL 
KIRTASİYECİLER:
YAVUZ TEKÇE

Ümraniye Bakkallar Esnaf
Odası Başkanı Resul Taşçı,
2015 yılı için ümitlerini düşük
tuttu ve küçük esnafı çok zor
bir durumun beklediğini
söyledi. 

Taşçı, haksız rekabet
ortamının giderek arttığını
belirterek şöyle devam etti:
”2015 seçim yılı olacaktır.
Küçük esnafı çok zor
durum bekliyor. Bilhassa
bakkallar açılan marketler
zinciri, yerel ulusal marketler
ve moda olan AVM’ler
tarafından yok olma
aşamasına gelmiştir.
Beklentim bakanlığımız ve
iktidar partisinin halkın
yanında olması, emekten,
emekçiden, ezilenden yana
olmasıdır. Para ve güç
birilerinin tekelinde ise orada
korku ve açlık vardır.” 

ÜMRANİYE
BAKKALLAR:
RESUL TAŞCI

Tuzla Şoförler Otomobilciler
Minibüsçüler Otobüsçüler
Kamyon Kamyonetçiler
Esnaf Odası Başkanı Mustafa
Tahsin Kırıcı, 2014 yılı için çok
kötü değerlendirmesi yaptı. 

Kırıcı özellikle kamyoncu,
servisçi, minibüsçü esnafı
açısından 2014 yılının
olumsuzlukla dolu olduğunu
aktardı. Kırıcı, ”Kamyoncu
esnafı kamyonetçi oturuyor
otobüsçü oturuyor iş yok.
Servisçiler çok sıkıntılı.
Şuanda gündemde
minibüslere getirilecek on
yaş uygulaması var.
Esnaf üç beş sene borca girdi.
En az 3.000 minibüs
değişmeyi bekliyor“
ifadelerini kullandı.

TUZLA 
OTOMOBİLCİLER:
MUSTAFA 
TAHSİN KIRICI
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BAŞKANLARIN 2015 BEKLENTİLERİ

Pendik Terziler Esnaf Odası
Başkanı Sabahattin Soyel,
2014’ü terzi esnafı açısından
değerlendirdi ve işlerinin iyi
gitmediğini söyledi. Terzi ustası
yetişmediğine de dikkat çeken
Soyel, her sene kan kaybı
yaşadıklarını dile getirdi. 

Terziliğin revaçta
olmamasının nedenleri
arasında sanatkâra olan ilginin
azalmasını gösteren Soyel, terzi
ürünü bir takım elbisenin
piyasa şartlarının üstünde
satıldığını belirtti. Bu nedenle
insanların daha ucuz olan
fabrika mallarına yöneldiğini
ifade etti. 

PENDİK
TERZİLER: 
SABAHATTİN
SOYEL

İstanbul Kıraathaneci
Kahveci ve İçkisiz Gazinocular
Esnaf Odası Başkanı Serdar
Erşahin, yılın son çeyreğinden
memnun olmadıklarını söyledi.
Ümitli olduğunu da ifade eden
Erşahin, 2015’in 2014’e kıyasla
daha başarılı geçeceğini
kaydetti. 

Kıraathaneci esnafının
sorunlarına değinen Erşahin,
“Kapalı alanda sigara
yasağına ilişkin bir çalışma
hazırlıyoruz. İçilebilen
bölüm, içilemeyen bölüm
diye bir alan açılması için
örnek bir proje hazırladık.
Esnafın yaşatılması için yani
biraz kolaylık sağlamasını
hükümetten bekliyoruz“
ifadelerini kullandı.

İSTANBUL 
KIRAATHANECİLER:
SERDAR ERŞAHİN

Sağmalcılar Şoförler ve
Otomobilciler Esnaf Odası
Başkanı Mahmut Halhallı,
2014 yılını dalgalı bir denize
benzetti. 2015’ten beklentileri
büyük olan Halhallı’nın en
büyük güvencesi ise 2015
yılında yapılacak olan genel
seçimler. 

Halhallı, ”2015’e ümitle
bakıyoruz. Seçim
heyecanıyla inşllah biraz
daha olumlu olacak esnafın
durumu” dedi.  

SAĞMALCILAR:
MAHMUT 
HALHALLI
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İSTESOB Başkanlar Kurulu bu
sefer, 4. Esnaf ve Sanatkârlar
Şurası’nı görüşmek için

toplandı. İstanbul’dan şuraya
katılan temsilciler de, oda
başkanlarını alınan kararlar
hakkında bilgilendirdi. Başkanlar
kuruluna katılan oda
başkanlarında “Şurada alınan
kararlar yasalaşırsa, esnafın
kurtuluşu olur” görüşü hâkim
oldu.

KOMİSYONLARA, İSTESOB
DAMGASINI VURDU

Başkanlar kurulunda sunumlar
aynı zamanda komisyonda görev
alan İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

(Kredi ve Finansman), Hukuk
Müşaviri Kemal Ferlengez
(Mevzuat), Eğitim Müdürü
Muzaffer Garip (Mesleki Eğitim),
Genel Sekreter Ömer Demir
(Yenilikçilik) tarafından yapıldı.
Mali Müşavir Sabri Tümer’in
yerine Esnaf ve Sanatkârlar Şurası
Vergi ve Sosyal Güvenlik Çalışma
Grubu kararlarını, İSTESOB’un yeni
Hesap İşleri Müdürü Fatih Turan
gerçekleştirdi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
oda başkanlarından şuraya katkı
sunacak teklifler beklediğini
söyledi. Yılmaz, ”Şurada
gündeme alınmasını istediğiniz
bir konu varsa bunu bize yazılı

olarak gönderin. Biz de şura
gündemine taşıyalım. Ben
bu şuradan umutluyum.
İnşallah esnafın işini
kolaylaştıracak kararlar
çıkartacağız” dedi.

Yılmaz, Kredi ve Finansman
Çalışma Grubu Kararları
hakkında da oda yönetimlerini
bilgilendirdi. 

İSTESOB’UN “ESNAF
TANIMI” ŞURADA 
KABUL GÖRDÜ

Av. A. Kemal Ferlengez, şura
görüşmelerinin en önemli
maddelerinden, esnafın tanımı
konusunda İSTESOB’un önerisinin

Esnaf Şurası İSTESOB’da değerlendirildi. Esnaf temsilcileri şuradan çıkan
kararlardan son derece memnun olduklarını belirttiler. İSTESOB 
temsilcilerinin şuraya katkıları da takdir topladı.

Şura detayları, Başkanlar 
Kurulu’nda ele alındı

Başkanlar Kurulu’nda divanda yer alan isimler Ömer Demir, Kemal Ferlengez, Faik Yılmaz, 
Fatih Turan ve Muzaffer Garip oldu.
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kabul edildiğini açıkladı.
Ferlengez, şurada kabul edilen
esnaf tanımının, “Esnaf meslek
kollarına dahil, yanlarında 10
kişiye kadar çalışanı olan,
yıllık net satış hasılatı 2 milyon
TL’yi geçmeyenler” olarak
açıkladı.

Esnafa günlük kazancıyla,
günlük geçimi sağlayan kişiler
olarak bakıldığını aktaran
Ferlengez, bu zihniyeti
değiştirmek için uzun emekler
verdiklerini kaydetti.

Ferlengez, Ticaret Odası’na
kaydedilen esnafın tekrardan
odalara kazandırılması için de bir
öneri sunduklarını aktardı.
5362 sayılı yasada esnafın
tanımının yer aldığı 3a
maddesinde değişikliğe gidilmesi
sonrası, ”Bu kanunun 3a
maddesi kapsamına girip de
halen Ticaret Odası’nda üye
durumunda olanların, üyelikleri
kanunun yayımı tarihinden
itibaren 3 ay içinde ilgili esnaf
odalarına sicil kanalıyla
kaydedilir. Bu nakil nedeniyle
harç, masraf, kayıt ücreti vs.

hiçbir nam altında para
alınmaz” şeklinde bir geçici
madde eklenmesini istedi.

ESNAFA VERGİ 
MUAFİYETİ

İSTESOB’un Hesap İşleri
Müdürü Fatih Turan, Esnaf ve
Sanatkârlar Şurası Vergi ve Sosyal
Güvenlik Çalışma Grubu
kararlarını oda başkanlarına
aktardı. Komisyonda yeni iş yeri
açan esnafa 5 yıl vergi muafiyeti
sağlanması konusunun gündeme
alındığını belirtti. 

Turan, prim borcu olan 4b
kapsamındaki esnaf ve
sanatkârların sağlık hizmetinden
yararlanabilmesi için 60 günlük
sürenin uzatılması ya da prim
borcunun 5 yıl içinde ödenmesi
halinde yapmış olduğu tedavi
masraflarının geri ödenmesi
şeklinde komisyon kararı
olduğunu ifade etti.

NACE KODLARI
YENİLENMELİ

Eğitim Müdürü Muzaffer Garip,
mesleki eğitim komisyonunda

NACE kodlarının güncellenmesi
konusunun ele alındığını söyledi.
Yok olmaya yüz tutmuş
mesleklerin yaşatılması için bir
dizi çalışma yürütüleceğini
aktaran Garip, koordinasyonun
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı
tarafından sağlanacağını ifade
etti.

Garip, Mesleki Eğitim
Merkezleri Mesleki Yeterlilik
sistemine göre yeterlilikler
bazında akredite edilerek mezun
olan öğrencilerinin ustalık belgesi
ile birlikte Mesleki Yeterlilik
Belgesi almasının da sağlanması
kararı alındığını söyledi.

Genel Sekreter Ömer Demir,
Yenilikçilik Çalışma Grubu
Kararları hakkında bilgilendirme
yaptı. Demir, esnaf ve
sanatkârların mal ve hizmet
standartları ile mesleki
faaliyetlerine yönelik olarak
belirlenen yenilikçilik, standart,
güvenlik, garanti, kalite, mesleki
yeterlilik gibi çeşitli konularda
farkındalığın artırılması yönünde
komisyon kararı olduğunu
belirtti. 

ŞURA ÇALIŞMALARI İSTANBUL’DA YANKILANDI

Oda başkanları şura kararlarını desteklediklerini ve bu kararların yasalaşması için 
çaba gösterilmesi gerektiğini belirttiler.
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Esnaf sanatkarın
mevzuatlar ve yasalar
çerçevesindeki

yapılandırmalarıyla  ilgili olarak
İSTESOB ve bağlı odaların 2014 yılı
son derece hareketli geçti.
Seçimlerle başlayan yıl,
eğitimlerle ve esnaf sorunlarıyla
mücadele ile geçti.

SEÇİM YILI
Odalar için 2014 yılı seçim

heyecanı ile başladı. 152 odanın

Esnafın 2014 yılı son derece hareketli geçti. Seçimlerle başlayan yıl, 
eğitimlerle ve esnaf sorunlarıyla mücadele ile geçti.

İSTESOB’UN 2014 YILI 
FAALİYETLERİ

2014 yılı hareketli başladı. Yıl içinde oda, birlik, federasyon ve
konfederasyon genel kurulları yapıldı.
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genel kurulları Ocak, Şubat, Mart
ayı içerisinde gerçekleşti. Olağan
genel kurullar sonucu
başkanlarını değiştiren oda sayısı
toplamda 24 oldu. Mayıs ayı ise
birliklerin seçim dönemi oldu.
İSTESOB’da 1007 delegenin
katıldığı seçimde kullanılan
oylarının 735’ini alan Faik Yılmaz,
ikinci defa İSTESOB Başkanlığı’nı
yüksek oy çokluğu ile kazandı.
Birliklerin genel kurullarını
federasyon seçimleri takip etti ve
en son olarak TESK Genel Kurulu
yapıldı. 

Eğitim ve esnafın sorunlarıyla
mücadele ile geçen yılda esnaf
adına birçok kazanımlar elde
edildi. Sosyal sorumluluk projeleri
de unutulmadı. Ahilik Haftası her
yıl olduğu gibi yine coşkuyla esnaf
sanatkârlarca kutlandı.

ESNAF SAYISI ARTTI
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı,

2014 yılında Türkiye genelindeki

kayıtlı toplam esnaf sanatkâr
sayısını 1.576.755 olarak açıkladı.
Esnaf ve sanatkârların işletmekte
olduğu toplam işyeri sayısının ise
1.698.793 olduğu belirtildi. 

Geçen yılın aynı döneminde ise
esnaf sanatkar sayısı 1.539.835,
esnafın iş yeri sayısı ise 1.657.695
olarak açıklanmıştı. Buna göre
esnaf sayısında son bir yıl içinde
32 bin artış yaşanmış oldu. 177

bin üye sayısı ile İSTESOB birlikler
arasında büyük farkla ilk sırada
yer alan kuruluş oldu.

ESNAF SORUNLARI 
BİR BİR AŞILDI

2014 yılı içerisinde esnafın
canını sıkan konulardan biri de
cep telefonu ve altına getirilen
taksit sınırlaması oldu. Kuyumcu
esnafının işlerini olumsuz
etkileyen bu durum, son olarak
altına 4 taksit imkanı
getirilmesiyle aşıldı. 

İstanbul Büyükşehir Belediyesi,
yıl içinde şok bir kararla
meydanlardaki simit tezgahlarını
kaldırma kararı aldı. Duruma tepki
gösteren Yılmaz, karardan geri
adım atılması için İBB yetkilileri ile
görüştü ve olumlu sonuç aldı.
Meydanlar esnaf odası üyelerine
yeniden açıldı.  

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
2014 yılında yazılı ve görsel
basında esnafın sesi oldu. Esnafın
sorunlarının gündeme
taşınmasına ön ayak olan Yılmaz,
bu sayede çok sayıda problemin
daha esnafa ulaşmadan
çözülmesini sağladı. 

2014 yılı içinde İSTESOB yazılı
basında 307 kere yer bulurken,
görsel basında tv’lerdeki röportaj
sayısı 297 oldu. Böylece Yılmaz’ın,

İSTESOB’UN BİR YILI…

İSTESOB’UN 2014 YILI 
FAALİYETLERİ

İSTESOB önemli isimleri merkezinde ağırladı. O isimlerden biri de 
MHP lideri Devlet Bahçeli oldu.

İBB Başkanı Kadir Topbaş ve İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz sık sık bir
araya geldiler ve esnafın sorunlarına çare aradılar.



yılın ortalama her gününde
televizyon haberlerinde esnafın
sorunlarını dile getirme fırsatı
oldu. 

İLKLERİN YILI OLDU
Esnaf camiası ilk defa bir

uluslararası alışveriş festivalinin
parçası oldu. İSTESOB, bilim
dünyasına katkılarından dolayı
ödül aldı ve bu da esnaf camiası
adına bir ilkin yaşanmasına neden
oldu. 

CIEPO tarihinde bir ilk
gerçekleşti ve İSTESOB, bilim
dünyasına katkılarından dolayı
ödüle layık görüldü.  Ödülü
İSTESOB Başkan Faik Yılmaz,
CIEPO’nun 7-11 Ekim 2014
tarihlerinde Macaristan’da Macar
Bilimler Akademisi’nde
gerçekleşen toplantısında, ”Bu
ödül kurumum ve benim
adıma büyük
bir

gurur ve mutluluk kaynağı
olmuştur” diyerek aldı.

İstanbul Shopping Fest’in,
dördüncü yılında festivalin
organizasyonel yapısına bu sene
esnaf da dahil oldu. 2014’te
festival, sokaktaki seyyar satıcıdan
en lüks AVM’ ye, taksiciden
eğlence ve konaklama sektörüne
kadar çok geniş bir alanı kapladı.
İSTESOB’un katkılarıyla
organizasyonun bir parçası olan
esnaf, festival kapsamında oluşan
gelirden pay almış oldu.

EĞİTİMLER TAM GAZ 
İstanbul Kalkınma Ajansı’nın

desteği ve İSTESOB’un katkılarıyla
“Girişimci Gençler Projesi”
hayata geçirildi. Toplamda 100
saat süren eğitim alan 100 gencin,
girişimcilik bilgi ve becerilerini
arttırılması sağlanarak, meslek
hayatında başarı olmaları için
destek verildi.

Çırak, kalfa ve stajyer olarak
çalışan gençlerin, iş yaşamlarını
daha bilinçli olarak planlamalarını
sağlayan, kariyer hizmetlerine
erişimini kolaylaştıran Mesleki
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Antalya'da gerçekleşen eğitim
seminerlerinde oda başkanları eğlenceli

bir öğretim programından geçti.



Eğitim, Rehberlik ve Kariyer
Danışmanlığı Merkezi Projesi
tamamlandı. 1500’den fazla
öğrenciye ulaşan proje, 20’den fazla
meslek hakkında öğrencileri
bilgilendirdi. 

İSTESOB’un başarılı eğitim
faaliyetleri arasında Antalya Belek’te
düzenlenen Hizmet İçi Eğitim
Semineri de yer aldı. Oda
yönetimlerine yönelik verilen eğitim
son derece verimli geçti.

Birliklerin bağlı odaların genel
sekreterlerine yönelik her yıl eğitim
düzenlemesi yasa gereği olduğu için
İSTESOB bu konuda da programlarını
her yıl olduüu gibi aksatmadan
sürdürdü. Geçen yıllarda İstanbul
dışında bir haftalık seminer programı
düzenleyen İSTESOB 2014 yılında da
bu eğitimi İstanbul’da gerçekleştirdi. 

23 İstanbul Esnaf

2014 FAALİYETLERİNDE İLK SIRA EĞİTİM

İSTESOB bilim dünyasına katkılarından dolayı 
CİEPO tarafından ödüllendirildi.

İstanbul'un Ahi babası İstanbul Kasket ve Şapkacılar 
Esnaf Odası Başkanı İsmail Demirbaş oldu.

2014'ü esnaf için ayrıcalıklı kılan olaylardan biri de 
Shopping Fest oldu. 

Faik Yılmaz, İstanbul'daki odaların büyük desteğiyle 
yeniden birlik başkanı oldu.

Faik Yılmaz'ın esnaf ziyaretleri yıl içinde de aralıksız devam etti.
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HER DÜKKANA 
GÜNEŞ PANELİ

İSTESOB son olarak, “Verimli
ve Temiz Enerji” (VTE) Projesi’ne
imza attı. İSTESOB bu proje ile
İstanbullu esnafın, enerji
verimliliği ve temiz enerji
kaynakları konusunda kapasite
kullanım imkanı verdi ve bir de
Güneş Okulu kurdu.  

Yıl içinde esnaf odalarının
üyelerini bilgilendirme toplantıları
da tam gaz  sürdü. Odalar,
üyelerini Gerek Gıda Hijyen
Yönetmeliği, gerekse 6331 İş
Sağlığı ve Güvenliği Kanunu’na

hazır hale getirmek
için yoğun mesai
harcadılar.

İSTESOB, 2014
yılı içerisinde
önemli devlet
adamlarını ve kamu
görevlilerini
ağırladı ve
ziyaretler
gerçekleştirdi.
ziyaretlerin tamamında gündem
esnaf sorunları oldu. İSTESOB’da
oluşturulan raporlar dosyası
ziyaretlerin ana konusu oldu.

Bu ziyaretler arasında MHP

lideri Devlet Bahçeli, İBB Başkanı
Kadir Topbaş, Devlet Bahçeli,
Çalışma ve Sosyal Güvenlik eski
Bakanı Murat Başesgioğlu gibi
isimler de vardı. 

Simitçilere meydanların kapatılması ilk ve en güçlü tepkiyi 
Faik Yılmaz verdi.

İSTESOB, Kalkınma Ajansı'ıyla ortaklaşa geliştirdiği projelerin 
bir yenisi daha 2014 yılında  başarıya ulaştırdı.
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TESK’İN 200 BİN KADIN ESNAF ÜYESİ VAR

Palandöken; “Kadın projelerimiz
artarak devam edecek”

Ulu önderimiz Mustafa
Kemal Atatürk
tarafından Türk

Kadınına Seçme ve Seçilme Hakkı
verilişinin 80’inci yıl dönümü ve
Dünya Kadınlar günü sebebiyle
yazılı bir açıklma yapan TESK
Genel Başkanı Bendevi
Palandöken, “800 yılı aşkın
Ahilik geleneğine sahip bir
teşkilat olarak şuan 200 bini
aşkın kadın üyemiz
bulunmaktadır. Sivil toplum
kuruluşları içerisinde bu güce
sahip başka bir kuruluş
bulunmamaktadır. 1930 yılında
kadınların belediye seçimlerine
katılmaları ile başlayan
hareket 5 Aralık 1934 tarihinde
Türkiye Büyük Millet
Meclisi’nin aldığı kararla
kadınlarımızın ilk defa seçme ve
seçilme haklarını elde ederek,
mecliste de temsil hakkını
kazanmaları Türk siyasi
tarihinde önemli bir dönüm
noktasıdır” dedi.

“KADINLARLA İLGİLİ
PROJELERİMİZ ARTARAK
DEVAM EDECEK”

Türkiye Cumhuriyeti’nin
kurucusu Mustafa Kemal
Atatürk’ün kadınlara verdiği bu

hakkın, kadınların toplum
içerisindeki konumunu ve yerini
tamamen değiştirdiğini anlatan
Bendevi Palandöken,
“Kadınlarımızın toplumun etkin
bir bireyi olmasına ciddi kat-
kılar sağlanmıştır. Ayrıca insan
hakları ve demokrasi adına
ülkemizde edinilmiş büyük bir
kazançtır. Çünkü kadınların
siyasette daha çok yer alması,
siyasetin dilinin değişmesinde
önemli rol almaktadır. Türk
kadınına seçme ve seçilme
hakkı verilen 1934 yılından
günümüze kadar kadınları-
mız, eğitimden sağlığa, yasama,
yürütme ve yargıdan iş

dünyasına, siyasetten
ekonomiye kadar hayatın her
alanında başarıyla görev
almışlar ve almaya da devam
edeceklerdir. Bugün her alanda
artan kadın sayısı sevindirici bir
gelişmedir. Bu bağlamda
kadınlarımızın bizim için ayrı
bir önemi vardır. TESK olarak
her projede ve her sosyal
etkinlikte kadınların da yer
almasına özen gösteriyoruz.
Kadınlarımız gerek istihdam
gerekse siyasi alanda rol
almaya devam etmesi için kadın
girişimcilik projelerimiz bundan
sonra da sürecektir” diye
konuştu.

Bendevi Palandöken, yüzde 13’lerde olan kadın esnaf oranını daha da 
yukarı çekmeyi hedeflediğini açıkladı.

Kadınların esnaf sanatkar içindeki oranının yalnızca yüzde 13,6 olması
TESK'i harekete geçirdi. Genel Başkan Palandöken kadınların iş hayatına
katılmalarını destekleyecek yeni projeler hazırladıklarını açıkladı.



Yeni bir yıl...Yeni bir başlangıç...Yeni bir
heyecan...Yeni umutlar...Yeni bir
takvim...Ve yeni bir milat...Kimileri

diyete yeni yılda başlayacak, kimileri sigarayı
yeni yılda bırakacak, cak, cak ...Yani bir milat
başladı. Kimbilir çoğu esnaf da yeni yılla birlikte
vitrinini yenilemeyi, ya da dükkan görseline renk
katacak yenilikler planladı. Maksat müşteri çek-
mek yeni yılda daha iyi iş yapabilmek...

Tüm bu duygularla 31 Aralık akşamı "restart"
düğmemize tıklayıverdik. 365 gün kendini
sıfırladı. Planlarımızı, hayallerimizi önümüzdeki
365 güne taşıdık. Tabiiki Yüce Allahın takdir
ettiği sayıda nefes alıncaya kadar bu planlar
uygulanacak.

Aslında geleceğin bir şeyleri değiştireceğine,
bir şeyleri beraberinde getireceğine olan
inancımız, hayalimiz vardır. Geleceğin gizemi...
Yeni bir günün, yeni bir haftanın, yeni bir yılın,
yeni bir yaşın beklentisi hep vardır...

Hayat aynı devam edecek aslında… Yine
ekonomi bozulacak, düzelecek, kriz senaryoları
olacak, masumlar ölecek, insanlar gücenecek,
doğa katledilecek, çocuklar doğacak, bahar
gelecek. İyi kötü, güzel çirkin, acı, mutluluk
birlikte var olacak. Her şeyin bir ve tek olduğu
bir evrende bireylerin kendi dünyalarında
değişimler yaşanacak.? 

Oysa her şey bir zincirin halkalarında devam
ediyor. Kopukluk yok. 31 Aralık ile 1 Ocak arasın-
daki en realistik fark önündeki yazıya tarih
atarken 2014 yerine 2015 yazacak olmak. Ama
zihinde, yürekte yeni dönemin heyecanı var.
Ocak ayı  yeni bir dönemin habercisi. Hayaller
var, umutlar var, hedefler var. Yeni yıl uğur ge-
tirecek. Yarış yeniden başlayacak. Umarız yıl-
lardır sıkıntılı süreçte olan esnaf için hayaller,
umutlar gerçekleşsin, yeni yıl uğur getirsin...

Gelelim İstanbul'a ve İstanbul esnaf
sanatkarına;

Dünyanın ilk 10 ekonomisi arasına girmeyi
hedefleyen Türkiye’de İstanbul her alanda
lokomotif olmaya devam ediyor.

Uluslararası
finans merkezi
olma hedefine
yürüyen İstanbul,
2013 yılından beri
geçirdiği yapısal değişimle önemli bir mesafe
aldı. Metropol güzergahları giderek uzayan ve
yaygınlaşan İstanbul’da haliyle semtler, uydu
kentler, yeni mahalleler, siteler oluşuyor. Bu
büyümeye paralel olarak esnaf sanatkar sayısı
da giderek artıyor. 

İSTESOB olarak son bir yıldaki yeni esnaf
sanatkar  kayıtlarına bakıldığında rakamlar umut
veriyor. İstanbul haritasındaki bu genişlemeye
karşılık esnaf sanatkarın faaliyetleriyle ilgili
konular da medyada daha fazla yer almaya
başladı. Geçen bir yıl içinde yazılı ve görsel
basında 400’ü aşkın haber ve röportajla
İSTESOB, medyada yer alan en önemli kurumlar-
dan biri oldu.

İstanbulESNAF'ın 2015 yılının elinizdeki
Ocak sayısı yine sektörel haber, araştırma ve
röportajlarla dopdolu. Özel röportajı bu sayıda
İstanbul Büyükşehir Belediyesi’nin 1. Derece
Başkanvekili Av. Ahmet Selamet’le yaptık.
Ahmet Selamet, İstanbul’da toplu ulaşımın
dününü, bugününü ve yarınını anlattı, keyifle
okuyacağınıza inanıyorum. Başbakanın açık-
ladığı "10. KALKINMA PLANI"nda 25 maddelik
yapısal reform eylem planının reel ekonomiye
ilişkin 9 maddesi sayfalarımızda yer aldı. Torba
yasayla birlikte borça yapılandırmalarının ilk tak-
sidi bu ay sonuna kadar (2 Şubat son) ödenecek.
Gümrük ve Tİcaret Bakanı Nurettin Canikli'nin
Perakende Yasası ile ilgili açıklamaları  da yine
sayfalarımızda. İstanbul Ulaşımında Büyük
İstişare bir diğer önemli haber oldu. Motorize
odaların yıl sonu en büyük tepkiyi gösterdiği
fahiş sigorta poliçe primleri ile ilgili  ulaşım
sektörü haberini okuyabilirsiniz. Daha bir çok
detaylı haber ve röportajları sizler okurken biz
de geçen yılları aratmayacak sağlıklı, huzurlu,
bereketli bir yıl diliyoruz.   

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum

LOKOMOTİF İSTANBUL… 
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“Git hakem heyetine” demenin faturası firmalara...

Tüketici hakem heyetlerine
başvuru arttı

Tüketicilerin haklı
taleplerini yerine
getirmekte gönülsüz

davranan firmalara Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı’ndan uyarı geldi.
Bakanlık, bu durumun tüketici
hakem heyetlerine başvuru
sayısını da arttırdığını söyledi.

Bakanlığın açıkladığı rakamlara
göre 2013 yılının ilk 8 ayında
tüketici hakem heyetlerine
yapılan şikayet başvuru sayısı 507
binden 2014’ün aynı döneminde
642 bine ulaşmış durumda.
Bakanlık geçen yıl bu sayının 3,5
milyonu ulaştığını bildirdi. 

HAKEM HEYETLERİNE
BAŞVURU İSRAFA 
YOL AÇIYOR

Tüketici hakem heyetlerine
başvuru sayısı arttı. Nedeni ise
firmaların tüketicilerin
şikayetlerde haklı olmasına
rağmen taleplerini karşılamakta
isteksiz davranması. Firmaların,
tüketicinin haklı olduğu
durumlarda bile hakem heyetine
yönlendirdiğini kaydeden
bakanlık, bu durumun hakem
heyetlerine yapılan başvuruları
arttırdığına ve devletin kaynak
israfına yol açtığına dikkat çekti. 

Bu konuda firmaları uyaran
bakanlık, “Uygulamada bazı

satıcıların, tüketicilerin
mağduriyetlerini çözme
konusunda isteksiz
davrandıkları, tüketicileri haklı
oldukları uyuşmazlıklarda bile
tüketici hakem heyetlerine
başvuruda bulunmak zorunda
bıraktıkları bilinmektedir”
ifadesini kullandı. 

Bu durumun hakem
heyetlerine yapılan başvuruları
arttırdığına dikkat çeken bakanlık,
“Her şikayetin hakem heyetine
yönlendirilmesinin tüketicilerin
zaman kaybına ve devletin
kaynak israfına yol açmaktadır.
Bu tip yaklaşımların önlenmesi
amacıyla 6502 sayılı kanunla
yeni düzenlemeler yapılmıştır.
Tüketici hakem heyetlerine
yansıyan ve tüketici lehine
sonuçlanan uyuşmazlıklarda
tebligat ve bilirkişi ücretlerinin
kanun hükümlerine göre karşı
taraftan tahsil olunarak

bütçeye gelir kaydedileceği
hüküm altına alınmıştır” dedi.  

GİT HAKEM HEYETİNDEN
KARAR GETİR DÖNEMİ
SONA ERİYOR 

Hakem heyetlerine
başvuruların artması nedeniyle
oluşan masrafların faturası
firmalara çıkıyor. Böylelikle
müşterileri hakem heyetlerine
gönderen firmalar bir kez daha
düşünecek. Bakanlık yeni
düzenlemeyle, 6502 sayılı Kanun
ve Yönetmelikle yeni
düzenlemeler yapılmış, tüketici
hakem heyetlerine yansıyan ve
tüketici lehine sonuçlanan
uyuşmazlıklarda tebligat ve
bilirkişi ücretlerinin 6183 sayılı
Amme Alacaklarının Tahsil Usulü
Hakkında Kanun hükümlerine
göre karşı taraftan tahsil olunarak
bütçeye gelir kaydedileceğinin
hüküm altına alındığını açıkladı.

Tüketici Hakem Heyetleri'ne başvurunun anormal derecede artması 
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nı alarma geçirdi. 

Vatandaşların şikayetleri, tüketici hakem heyetlerinde
yığılmalara neden oldu.
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HABERİSTANBUL ULAŞIMINDA BÜYÜK İSTİŞARE

İstanbul’da toplu ulaşımın
sorunları, İstanbul
Büyükşehir Belediyesi’nde

tüm sektörlerin katılımı ile ele
alındı. Sorunları dinleyip not
aldıran İBB Başkan Yardımcısı
Ahmet Selamet, gerek tüketici
hakları gerekse ulaşımda
çalışanların hakları korunarak
problemlerin çözüleceğini
bildirdi.

İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz’ın önderliğinde birliğe
bağlı 35 motorize odanın başkan
ve yöneticilerinden oluşan 60
kişilik sektör temsilcisi istişare
toplantısında tüm sorunları dile
getirdiler. İBB’nin Unkapanı
merkez binası girişindeki büyük
kokteyl salonunda yapılan
toplantıda İBB Başkan Yardımcısı
Ahmet Selamet’in yanı sıra Genel
Sekreter Yardımcısı Muzaffer
Hacımustafaoğlu ve Ulaşım
Dairesi yeni Başkanı Adil
Karaismailoğlu da hazır
bulundular.

İSTESOB’a bağlı oda
başkanlarının sorunları dile
getirdiği toplantıda İBB

bürokratları notlarını alırken
Ahmet Selamet konuların hak
hukuk çerçevesinde
değerlendirileceğini belirtti.

İSTESOB’a bağlı ulaşımla ilgili
odalardan çoğunun başkanı
sorunları dile getirmek için söz
aldılar. İstanbul Minibüsçüler
Odası Başkanı Koray Öztürk,
Alibeyköy Minibüsçüler ve
Şoförler Odası Başkanı Ali Rıza
Yavuz, Bahçelievler Minibüsçüler
Odası Başkanı Halit Yılmaz,
Arnavutköy Minibüsçüler Odası
Başkanı Engin Türkmen ve diğer
başkanlar minibüsçülerin araç

yenilemeden yeni hat
planlamalarına kadar bir çok
konuyu aktardılar. İstanbul Deniz
Dolmuş Taksi Nakil Vasıtaları
Odası Başkan Vekili Sina Şen de
Boğazda tekne ile yolcu
taşımalarında önemli sıkıntıları
dile getirdi. Sina Şen ayrıca
bazı ilçe belediyelerinin deniz
taşıma işine girerek ekmeklerine
ortak olduklarını şikayet
etti.

Ve böylece ulaşımda İstişare
toplantısında İstanbul’un kara ve
denizdeki tüm ulaşım sektörünün
sorunları ele alınmış oldu.

İstanbul’da toplu
taşımacılık masaya yatırıldı

Esnaf odası başkanları taksici, minibüsçü, otobüsçü, kamyonet gibi İstanbul trafiğinin can damarını
oluşturan araçlarını sorunlarını belediyedeki toplantıda dile getirdi.

İBB’de gerçekleşen toplantıda Başkan Vekili Ahmet Selamet ile 
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz da yer aldı.
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Ticari araçlara yılda iki muayene şoku

SİGORTA POLİÇELERİ
ARAÇTAN PAHALI

Motorize esnaf oda
başkanları yılın son
toplantısını

İSTESOB’da gerçekleştirdi. Gündem
maddesi ise ticari araçlara yılda bir
yerine iki kez fenni muayene şartı-
nın getirilme tasarısı ve fiyatı ol-
dukça artan sigorta bedelleri oldu.

İçişleri Bakanlığı, yılda bir olan
ticari araç fenni muayenesini yılda
ikiye çıkarmak için çalışma
yürütürken bu duruma tepki
gösteren oda başkanları, böyle bir
düzenlemenin esnafa hem zaman
hem ekonomik kayıp getireceğini
söylediler.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ın
önderliğinde yapılan toplantıda,
oda başkanları görüşlerini dile
getirdiler.

TŞOF Başkan Vekili ve aynı
zamanda Bahçelievler Şoförler
Odası Başkanı Halit Yılmaz, yılda
iki muayene zorunluluğunun kabul
edilemez olduğunu söyledi. Yılmaz

güç birliği yaparak yapılması plan-
lanan bu düzenlemenin karşısında
olmaları gerektiğini ifade etti.
Yılmaz, ”Türkiye’de 2013 yılında
gerçekleşen ölümlü yaralanmalı
trafik kazalarda kusurların %
88,7’sinin sürücü, %9’unun yaya,
%1’inin yol, %0,9’unun taşıt ve
%0,4’ünün yolcu kaynaklı oldu-
ğu görülüyor. İstatistikî verilerin
de ortaya koyduğu gibi kazaların
büyük sebebi şoförler. Araçlar ise
en az kusurlu. Bu tabloya
bakınca, sorunu düzeltmeye
araçlardan mı başlarsınız yoksa
şoförlerden mi?” diye sordu.

Toplantıya katılan oda
başkanları da yılda iki kez muayene
şartı getirilmesini kabul edilemez
bulduklarını ifade ettiler.

SİGORTA FİYATLARI ALDI
BAŞINI GİTTİ

Ticari araçlara yapılan zorunlu
trafik sigorta poliçelerine ödenen

rakamlar  9 bin TL’ye kadar
dayanmış durumda. Bu durumdan
yakınan esnaf sorunu defalarca
Ankara’ya taşıdıysa da henüz bir
sonuç alabilmiş değil.
“Soyuluyoruz” diyerek tepkilerini
dile getiren esnaf ellerindeki
sigorta poliçelerini göstererek
tekrar Ankara’nın kapısını çalmayı
hedefliyor. İSTESOB’daki toplantıda
oda başkanlarından üye esnafın
yaptırdığı poliçelerin bir örneğini
TŞOF’e gönderilmesi istendi. 

Toplantıda ticari araçların birçok
sigortayı birden yaptırmak zorunda
olduğu aktarılırken bu sigortaların
tek bir poliçe altında toplaması
talebi de dile getirildi.

Otoban geçişlerinde
kamyonetlerin ve taksilerin yanlış
okuma nedeniyle cezalara maruz
kaldığı belirtildi. 11 kat cezaya
çaptırılan taksici ve
kamyonetçilerin sıklıkla otobüslerle
karıştırıldığı belirtildi.

Ticari araçlara yılda iki defa muayene şartı getirilmesi planlanıyor. Bu durum esnafın canını sıktı. 
Esnaf tasarı yasalaşmaması güç birliği yapacak.

Esnafın başı şimdi de sigorta poliçeleriyle dertte. Sigorta bedelleri araç
fiyatının bile üstüne çıkmış durumda.



Ülkemizin ekonomik, sosyal ve
toplumsal yaşamında çok önemli yer
tutan kesimlerinden biride esnaf ve

sanatkarlarımızdır. Anadolu kültüründe esnaf
ve sanatkar; dürüstlüğü, üretimi, hakça
bölüşümü, yardımlaşmayı, ülke bütünlüğünü
ve birliğini temsil ederler.  

Peki ülkemizde bu denli önemli olan esnaf
ve sanatkarlarımız gelişmiş ülkelerin esnaf ve
sanatkarlarıyla rekabet edebilmek ve aynı
zamanda varlığını sürdürebilmek için mevzuat,
finansman, girişimcilik, yenilikçilik, danışmanlık
ve AB imkanlarından yararlanma yönlerinden
devletten gerekli destekleri alabiliyor mu?
Bana göre alamıyorlar. 

Esnaf ve sanatkar teşkilatlarında büyük
heyecan uyandıran Gümrük Ve Ticaret
Bakanlığı tarafından  2010 yılında uzun bir
çalışma sonucu hazırlanan,  tüm Esnaf ve
Sanatkarların sorunlarını çağa uygun bir
şekilde çözecek 48 başlıktan oluşan, (ESNAF VE
SANATKARLAR DEĞİŞİM DÖNÜŞÜM DESTEK
STRATEJİ BELGESİ VE EYLEM PLANI) yayınlandı. 

Maalesef bu eylem planı aradan 4 yıl geçme-
sine rağmen hükümetimiz tarafından hiçbir
maddesi sağlıklı bir şekilde uygulamaya
konulamamıştır. Bu belirsizlikler bizleri
üzmektedir. 

2014 yılında hükümetimiz umutlarımıza çare
olamamıştır. Ama biz esnaf ve sanatkarlar
umutsuzluğa asla kapılmadan sabırla bek-
lemesini bilen büyük bir camiayız. 

Yine Camiamızın büyük bir ümitle beklediği
3500 kişinin katılımıyla 26-28 Kasım 2014
tarihinde gerçekleşen 4. Esnaf Şura’sında vergi
ve sosyal güvenlikle, mevzuatla, kredi ve
finansmanla, mesleki çalışma ve yenilikçilikle
ilgili çok önemli kararlar alınmıştır.  

Alınan bu kararlarla ilgili  2015 yılında
beklentimiz ;

- Yeni işyeri açmış esnaf ve sanatkardan
belirli oranda vergi ve sosyal güvenlik prim-
lerinde istisna edilmesinin sağlanması, 

- Ticaret Odaları ile yaşanan sorunların sona
ermesi için Esnaf ve  Sanatkarın tanımının
AB’ye uyumunun sağlanması, 

- Mevzuat da gerekli değişikliklerin yapılarak
temsilde adaletin sağlanması,  

- Düşük faizli kredi finansman desteğinin
artırılması, 

- Emekli esnaflarımızdan kesilen sosyal
güvenlik destek primlerinin kaldırılması,

Ve en önemlisi perakende ticaretin
düzenlenmesi hakkında kanun tasarısının
yasalaşması ve AVM’lerin ilçe ve il dışına
çıkarılması…  

Mutlaka gerçekleştirilmelidir. Geçmişte
olduğu gibi yine hayal kırıklığına uğramak
istemiyoruz. 

Bu duygularla tüm esnaf ve sanatkar
camiasının ve halkımızın yeni yılını kutlar,
sağlıklı ve bol kazançlı bir yıl olmasını canı
gönülden temenni ederim. 

MAKALE

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir

SABIRLA
GELDİK 2015’E 
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ZİRAAT’TEN ESNAF ZİYARETİ

İSTESOB’un bankalarla protokolü 
esnafa yarayacak

TÜRK DÜNYASI YUVARLAK MASADA 

İSTESOB Başkan Vekili Mesut
Şengün ve Duran
Yalçınkaya’nın da  hazır

bulunduğu yuvarlak masa
toplantısına Kırgızistan’dan Prof.
Dr. Sulayman Kayıpov, Prof. Dr.
Taşpolat Sadıkov ve Dr. Baktıbek
İsakov; Kazakistan’dan Prof. Dr.
Kassım K. Balkiya, Prof. Dr.

Kuldaran Smagulova ve Rosa
Barkbergenova; Özbekistan’dan
Sadat Davlatova; Kırım’dan Dr.
Gulnara Seintvanieva;
Azerbaycan’dan Dilaver Azimli;
Rusya Federasyonu’ndan Vladislav
Kokoulin; Türkiye’den Fırat
Üniversitesi öğretim üyesi Prof. Dr.
Ahmet Buran; Türk savaş sanatı

SAYOKAN’ın kurucusu Nihat Yiğit
ve SAYOKAN Dünya Federasyonu
Başkanı Doç. Dr. Ünal Özdemir ile
İSTESOB’un danışmanı Prof. Dr.
İlhan Şahin katıldılar. 

Toplantıda Mete Han’dan
Atatürk’e Türk savaş oyunları,
gelenekleri ve bu oyunlar ile
geleneklerin arka planındaki felsefî
düşünceler, kaynağını AHİLİK
felsefesinden alan kemer kuşanma
ritüelleri üzerinde duruldu.

Ayrıca genel Türk tarihi
çerçevesinde Ahi Birlikleri, Türk
savaş tarihi ve kültürleri
konularında fikirler paylaşıldı.
Bunun yanında SAYOKAN Dünya
Federasyonu Bilim Kurulu için ön
görüşmelerde bulunuldu.

İSTESOB’un esnafa kaynak ve
proje arayışları sürüyor. Ziraat
Bankası bölge sorumluları

İSTESOB’da Başkan Faik Yılmaz ile
görüştü. Toplantıda esnafa
sağlanacak kolaylıklardan
bahsedildi.

Türkiye’nin en büyük sivil
toplum kuruluşlarından
İSTESOB’un üyelerine kaynak ve
destek arayışına ilgi büyük. Ziraat
Bankası’ından İbrahim Arslan
İstanbul 2. Bölge Yöneticisi,
Süleyman Güven İstanbul 3. Bölge
Yöneticisi, Fahri Emiroğlu Satış ve
Performans Yöneticisi, Aşkım
Abacı Akkuş Şube Yöneticisi,
Murat Eser Satış ve Performans

Yöneticisi İSTESOB’da esnafa
yönelik projelerini dile getirdiler.

Ziraat Bankası, İSTESOB’un
büyük potansiyeline dikkat çekti ve
geliştirecekleri projelerle esnafa

katkı sunabileceklerini belirtti.
Başkan Yılmaz, esnafın sorunlarını
çözmek için her kapıyı çalmaya ve
herkesle görüşmeye hazır
olduklarını belirtti.

Ziraat Bankası yetkilileri, İSTESOB’un potansiyeline dikkat çekti ve yeni
projelerle İstanbul esnafına destek olabileceklerini dile getirdiler.



32İstanbul Esnaf

400 bin metrekare 
modern hâl yakında açılıyor

HABER

İstanbul Balık Hâli
Kumkapı’dan Gürpınar’a
taşınıyor. Gürpınar Balık’ın

inşası sürerken, balıkçı esnafı ile
ÖZİDAŞ yetkilileri bir araya geldi.
Proje konusunda görüş
alışverişinde bulunulduğu
toplantıda, esnaf çekincelerini
ortaya koydu.

30 yıldır İstanbul’a hizmet
veren Kumkapı'daki Su Ürünleri
Hâli yakın zamanda tarih oluyor.

Gürpınar’a taşınacak balıkçılar,
proje hakkında ÖZİDAŞ yetkilileri
tarafından İstanbul Balık Satıcıları
Esnaf Odası üyeleri bilgilendirildi.
2015’te açılması planlanan hale
ilişkin görüş ve tavsiyelerini ileten
balıkçıların, bütün sistemin online
olarak yürütülmesi, ek bedeller ve
balık satıcıların ödemeleri banka
üzerinden peşin olarak yapacak
olması tartışma yarattı.

Fatih’teki İstanbul Valiliği Ek

Hizmet Binası’nda yapılan
toplantıya İstanbul Balıkçılar Esnaf
Odası Başkanı Yaşar Gün ile
birlikte birçok esnaf katıldı.
ÖZİDAŞ adına toplantıda Genel
Müdür Ayhan Karcı yer aldı.

AVRUPA
STANDARTLARINDA
BİR BALIK HÂLİ

İstanbul İli, Beylikdüzü İlçesi,
Gürpınar Mahallesi’nde Marmara

Balıkçı esnafı modern bir tesise kavuşmak için
gün sayarken, yeni sisteme adapte olmakta

zorluk çekeceği görülüyor.

Balıkçı esnafı yeni hâle taşınmaya hazırlanıyor. Öncesinde belediye 
yetkilileri ile görüşen esnaf kendisini yeni hâlde neler beklediğini öğrendi
eleştirilerini, önerilerini dile getirdi.
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400 bin metrekare 
modern hâl yakında açılıyor

YENİ BALIK HÂLİ GÜRPINAR’DA…
Denizi sınırında 394.500
metrekare alan üzerine planlanan
yeni halde mendirek, çekek yeri,
balıkçı barınağı, iskele, yanaşma
yeri, dalgakıran, kayıkhane, depo,
otopark, restaurant, banka şubesi
ve diğer gerekli tüm tesisler inşa
edilecek.

Hal içerisinde su ürünü satış
sisteminde ihtiyaç duyulan
ünitelere ek olarak sosyal ve genel
faaliyet alanları da bulunmakta.
İnşaat kapsamında; tekne ve
araçlardan ön kabul balık ve
yükleme alanları, hal salonu,
soğuk hava depoları, elektronik
mezat salonu, idari ofisler, seminer
salonu, müzayede alanı, balık
işleme ofisleri, sosyal platform
güvenlik girişleri, balık pişirme
gösteri merkezi, balık satış ünitesi,
cami, bulunmakta. Tesis için
toplam 400 milyon TL harcandığı
da açıklandı.

SADECE RUHSATLI
BALIKÇILAR OLACAK

Toplantıda ÖZİDAŞ yetkilileri,
halden balık alabilmek için
internet üzerinden bir sistem
kuracaklarını ve bu sisteme
sadece belediyeden ruhsat almış,
vergi levhası olan balıkçıların
girebileceğini belirtti. Balığın,
denizden çıkışından sofraya
gelişine kadar elektronik ortamda

takip edileceğini açıklayan
yetkililer ”Dünya normlarında,
çalışma şartları konforlu,
potansiyeli yukarıya çeken ve
hijyen kurallarına azami
şartlarda uyan bir tesis inşa
edildiğini” belirttiler.

Balıkçıların, hâlden istediği
balığı elektronik ortam üzerinden
alabileceğini aktaran yetkililer,
”Bunun için size belirttiğimiz
banka şubelerinde paranız
bulunması gerekiyor” diyerek
alışverişin peşin olarak
yapılacağının bilgisini verdiler.

ESNAFIN İTİRAZI VAR
Balıkçı esnafı, balıkların

müzayede alanı için
kataloglanırken hangi kriterlere
göre yapılacağını sorması üzerine
yetkililer ”Üniversiteden
uzmanlarımız olacak. Gerekirse

her gün için sizden bir temsilciyi
de bu işe kullanabiliriz” yanıtını
verdi.

Balıkçı esnafı, alışverişin nakit
para ile ve banka üzerinden
yapılmasına itiraz etti. Esnaf ”Biz
bugüne kadar parayı, 30 gün
sonra, balığı sattıktan sonra
ödüyorduk. Şimdi daha
satmadan benden para
isteniyor” dedi.

Esnaf, işlem ücreti adı altında
alınacak ek ücretlendirmelere de
karşı olduğunu toplantıda dile
getirdi. Gürpınar hâlinden, balık
alan esnafın başka hiçbir
noktadan balık alamayacağı, böyle
bir durumun olması halinde
sözleşmenin iptal edileceğinin
belirtilmesi ise esnaf tarafından
onay görmedi.

Esnaf, serbest piyasa
ekonomisini gerekçe göstererek,
balık alma konusunda
kendilerine kısıtlama
getirilmemesini istedi.

ESNAFI MAĞDUR ETMEDEN 
Yaşar Gün, Gürpınar’da

yapılacak balık halinden takdirle
bahsederken, emeği geçenlere
teşekkür etti. Gün, esnafın
itirazlarına kulak verilmesi
gerektiğini, ”Kimseyi kırmadan,
herkesin gönül rahatlığıyla bir
sistemin kurulmasını arzu
ediyoruz” şeklinde konuştu. 

Balıkçılar Esnaf Odası Başkanı Yaşar Gün’ün de yer aldığı toplantıda,
yeni tesisin özellikleri esnafa tanıtıldı.

Esnaf, balık alırken peşin para ödenmesi ve işlemlerin banka üzerinden
yürütülmesi konusunda eleştirilerini dile getirdi.
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HABER

İstanbul Profesyonel Foto
Sanatkârları Esnaf Odası
Başkanı Yılmaz

Süleymanoğlu, göreve geldiği
günden beri denetimlere bizzat
kendisi çıkıyor. Süleymanoğlu
gezilmedik park, meydan
bırakmadı; maliyecilerle birlikte
denetim yaptı. 8 ay içinde odaya
hem üye kazandırdı hem de
esnafın gönlünü kazandı ve 600
kişiye tutanak tutulmasını sağladı.
Haklarında tutanak yazılanlardan
400 kişi de esnaf odasına üye oldu.

Böylelikle Süleymanoğlu ve
ekibinin göreve geldiğinde 190
olan üye sayısı 8 ay içinde 3 kat
artmış oldu.

Esnaf bu durumdan son derece
memnun olurken Oda Başkanı
Süleymanoğlu, ”Maliye’den
arkadaşlarla sabah 9’da başladık
işe akşam 5’e kadar devam ettik.
Gün boyu parklarda bekledik
kayıt dışı faaliyet gösterenleri
tespit ettik. Bizi görüp ayakkabı
fırlatıp kaçanlar da oldu,
gömleğinin bağrını yırtanlar da.
Ama sonunda onlar da bize
teşekkür etti, duacı oldu. Bizim
amacımız da bu zaten. Makam
mevki peşinde değiliz.
Arkamızdan kötü laf
ettirmeden, işimizin hakkını
vermenin peşindeyiz. Esnafımın
hayır duasını alabilirsem, zaten
bu benim için en büyük
zenginlik olur” şeklinde konuştu. 

MEMUR ZİHNİYETİNİ
KALDIRDIK

Süleymanoğlu, odada
gerçekleşen en büyük değişikliğin
zihniyette yaşandığını söyledi.
Süleymanoğlu koltuğunda oturup
masasında esnafı bekleyen bir
anlayıştan uzaklaşarak, sahaya

inen bir anlayış getirdiklerini
belirtti. Göreve geldikten sonra
sadece kısa süre odayı ve işleyişi
tanıma evresi geçirdiğini aktaran
Süleymanoğlu, daha sonra soluğu
sokaklarda almış ve kâh kayıt dışı
için denetimlere çıkmış kâh
esnafın derdini dinlemek için
dükkân dükkân gezmiş.
Süleymanoğlu, 2015’in Nisan
ayından itibaren denetimlere
kaldığı yerden devam edeceğinin
bilgisini verdi.

ŞİKÂYET EDİN GEREĞİNİ
YAPALIM

Oda başkanı yapılan
denetimler dışında esnafın
şikâyetlerinin de, kayıt dışı ile
mücadelede önemli bir araç
olduğunu kaydetti. Şikâyetlerin
belgeli olmasını isteyen
Süleymanoğlu, sözlü iletilen
şikâyetlerde çaresiz kaldıklarını
aktardı. Süleymanoğlu, şu ana
kadar belgelendirilmiş şikayet
konularında gereğinin yapıldığını
söyledi. Süleymanoğlu, son
yaşanan örneği paylaştı:
“Arnavutköy civarında ikinci iş
olarak fotoğrafçılık yapan
büfeci, araba muamelecisi,
kırtasiyeci olduğuna dair

Esnaf da şaşırdı, üye sayısı 8 ayda 3 kat arttı

YENİ BAŞKAN, 
FOTO KABİNLERE DE EL ATTI...

Geçen yıl Mart ayındaki esnaf odası seçimleri belki de en çok fotoğrafçı 
esnafının yüzünü güldürdü. Yeni yönetim kayıt dışı ile mücadele sözü verdi
ve kısa sürede sözünü yerine getirdi. 

YIlmaz Süleymanoğlu
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şikayet geldi. Esnaf bu
durumu belgeleyip bize
gönderdi. Bölge amirliklerine
kaymakamlığa sorunu bildirdik
ve onlar hemen gereğini yaptı.
Arnavutköy Kaymakamı Kasım
Fikret Dayıoğlu’nun bizlere
yaklaşımı ve desteği için son
derece teşekkür ediyoruz.
Sırada Sultangazi bölgesi var.
İnşallah orada da gerekli
tespitler yapılıp, haksız
rekabetin önüne geçilecek”
ifadelerini kullandı.

FOTO KABİNLER 
REKABET KURULUNDA

Noterlerde, adliyede,
emniyet müdürlüklerinde,
nüfus müdürlüklerinde ve
daha birçok devlet dairesine
konulan foto-kabinler artık
mahkemelik. 

Kamu kurum yetkilileri bu
uygulamanın ihale yolu ile
verildiğini ileri sürerken
Fotoğrafçılar Odası
Başkanı Süleymanoğlu,
“Foto kabinlerin devlet
kurumlarında yer alacağına
ilişkin herhangi bir yasal
düzenleme yok. Hangi kapıyı
çalsak, konunun kendileri ile
alakası olmadığını söyleyip,
topu başkalarının üzerine
atıyor. Şu açık ki, resmi
kurumlarda gördüğümüz, foto
kabin cihazları odamızı ve
fotoğrafçı esnafımızı işinden
etti. Biz de bu haksızlığı
ortadan kaldırmak için
elimizden gelen mücadeleyi
vereceğiz” dedi.

Bir kabin içinde otomatik
olarak vesikalık fotoğraf çeken
makineler esnafa illallah dedirtti.

Yılmaz, foto kabinlerin fişsiz,
faturasız işlem yaptığını ve
herhangi bir ihale sonucu devlet
dairelerine konulmadığı için
konuyu Rekabet Kurulu’na
taşıdıklarını söyledi. Kendileriyle
aynı fiyata hizmet verildiğini ama
aynı kaliteyi sunamadıklarını
ifade eden Süleymanoğlu,
”Burada fotoğraflar çok
kalitesiz olmasına rağmen,
resmi kurumlardaki memurlar
vatandaşları ısrarla bu
kabinlere yönlendiriyor.
Hatta fotoğrafçıda çekilmiş bir
fotoğrafa ‘BU UYGUN DEĞİL,
FOTO KABİNDE ÇEKTİRİP
GETİRİN'’ denilerek, insanları
zorla foto kabine gönderiyorlar”
dedi.

Süleymanoğlu, çıkacak
karardan umutlu olduklarını da
sözlerine ekledi.

Esnaf da şaşırdı, üye sayısı 8 ayda 3 kat arttı

YENİ BAŞKAN, 
FOTO KABİNLERE DE EL ATTI...

Süleymanoğlu kendisi gibi çalışkan bir yönetime sahip. 
Bu sayede esnaf odası üye sayısını kısa sürede arttırdı.

Oda başkanı bizzat katıldığı denetimlerle İstanbul’un önemli meydan ve parklarında kayıt dışı  
fotoğraf çeken kimseleri tespit etti.
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Büyükçekmece Birleşik
Esnaf ve Sanatkarlar
Odası Başkanı Rahmi

Yazıcı, esnafın geleceğini
örgütlenmekte gördüğünü
söyledi. Yazıcı, esnafın sayısal
gücünü doğru kullanabilirse
ülkedeki en etkin kesim
olabileceğini söyledi.

Rahmi Yazıcı, esnafın gün
geçtikçe erozyona uğradığını ve
yok olma tehlikesi ile karşı karşıya
olduğunu söyledi. Bu yüzden
gelecekle ilgi beklentileri ”Menfi”
olduğunu kaydeden Yazıcı,

kurtuluş yolunun ise birlik
olmaktan geçtiğini vurguladı.

İYİ ÖRGÜTLENEMEDİK
Yazıcı, esnafın son yıllardaki

tablosunu şu şekilde açıkladı:
”Haksız rekabet koşulları
gittikçe daha da yaygınlaşıyor.
Küçük ölçekler iyi örgütleneme-
diği için sürekli zararlı çıkıyorlar.
AVM’lerin yıllık ekonomik dön-
güsü  20 milyar doları aşıyor.
1 milyon 700 bin esnaf var
diyoruz. Bunun yıllık ekonomik
döngüsünü ele aldığımız zaman

100 milyar lirayı aşıyor. Böyle bir
ekonomik güce sahibiz. Hemen
her sektörde bir esnaf var.
Bunlar örgütlendiği zaman  hem
ülkenin en büyük finans gücü
olacağız. İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz’ın dediği gibi birlikte
hareket etmenin gücüyle ancak
bunlar sağlanabilir.”

Esnafın örgütlü kuruluşlar
sayesinde, ürünlerini daha ucuza
mal edilebileceğini belirten Yazıcı,
böylelikle haksız rekabetin önüne
geçileceğini söyledi. 

Yazıcı, esnaf şurasına benzer bir
organizasyonun esnaf teşkilatı
içinde de yapılabileceğini belirtti.
Yazıcı,”Birlik başkanları olarak
bir araya gelelim. Uzun vadeli
konuşalım. Bir çalışma grubu
olabilir. İnsanlar orda
konuşsunlar hazırlıklı gelsinler.
Kişiler çıksın önerilerini anlatsın.
Bu bize ciddi manada katkı
sağlayacaktır” dedi. 

Esnaf şurasında alınan kararları
müspet neticeler olarak değer-
lendiren Yazıcı, bu kararların ne
kadar hayata geçirileceğini merak
ediyor. Son olarak 2015’ten
beklentilerini de açıklayan Yazıcı,
pek umutlu olmadığını ifade etti ve
2014 yılının da esnaf açısından iyi
geçmediğini kaydetti.

YAZICI, “BİRLİK OLURSAK
SORUNLARI ÇÖZERİZ”

Rahmi Yazıcı, sayısal güce dikkat çekiyor

Oda başkanları esnafın sorunlarını çözmek için ortak hareket etme
konusunda birleşti. O isimlerden Rahmi Yazıcı, güç birliği yapıldığı takdirde
sorunların üstesinden daha çabuk gelineceğini ifade etti.

Rahmi Yazıcı çözümü güç birliğinde görüyor.
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Rahmi Yazıcı, sayısal güce dikkat çekiyor

Ş
ehirlerarası yük ve yolcu
taşıyan ticari araçlarda kış
lastiği takma zorunluluğu

başladı. Aydın Çan, basında ve
kamuoyunda ”Kış lastiği stoku
tükendi”, “Vatandaş lastik
bulamıyor”, “Lastikçiler bayram
etti” şeklindeki haberlerin abartı
olduğunu söyledi. Her sene kış
lastiği zorunluluğu gelmeden önce
bu tip haberlerin yapıldığını
söyleyen Çan, ”Aslında lastiklere
büyük bir talep yok. Bu uygulama
54 il için geçerli ve İstanbul için
konuşursak elimizdeki lastikler
talebi karşılayabilir boyutta.
Zaten bu uygulama yeni değil.
Artık ticari araçlarda buna
hazırlıklı. Yine de denetimler
sağlıklı yapılsa önemli oranda
henüz kış lastiği kullanmayan
araçlar görülecektir” dedi. 

KIŞ LASTĞİ YANLIŞ
ANLAŞILIYOR

Aydın Çan, kış lastiğinin kar
lastiği ile sıklıkla karıştırıldığını
savundu. Bu yüzden insanların kış
lastiğini takmak için kar yağışını
beklediğini aktaran Çan, bu
yanlış algının da düzeltilmesini
istedi. 

Kış lastiklerinin 7 derecenin
altındaki sıcaklıklarda ıslak, karlı ve

çamurlu zeminlerde kullanıldığını
belirten Çan, bu lastiklerin yaz
lastiklerine oranla daha iyi yol tutuş
ve yüksek güvenlik sağladığını ifade
etti.

Yedek parçacı esnafın durumunu
da dile getiren Çan, ”Esnaf
sıkıntıda, iç piyasa durgun”
değerlendirmesi yaptı.

TAKMAYANA 519 TL CEZA
Ulaştırma, Denizcilik ve

Haberleşme Bakanlığı tarafından
hazırlanan ve 2 yıl önce yürürlüğe
giren “Araçların Yüklenmesine

İlişkin Ölçü ve Usuller ile Tartı ve
Boyut Ölçüm Toleransları
Hakkında Yönetmelik”e göre, kış
şartlarına uygun olmayan lastiği
takılmamış araçların yola devam
etmelerine izin verilmeyecek.

Buna göre, yolcu ve eşya
taşımalarında kullanılan araçlar her
yıl 1 Aralık - 1 Nisan'da zorunlu
olarak kış lastiği kullanacak. Hava
şartlarına bağlı olarak söz konusu
süre bakanlık tarafından 1 ay
uzatılabilecek. Kurala uymayan
araçların işletmecilerine 519 lira
para cezası uygulanacak.

Denetim artarsa kış 
lastiği kullanımı da artar

Kış lastiği takma zorunluluğu piyasayı nasıl etkiledi, ticari araçlar önlemini 
aldı mı? Tüm bu sorunların cevabını İstanbul Oto Lastik Yedek Parça İmalatçı 
ve Satıcıları Esnaf Odası Başkanı Aydın Çan verdi.

KIŞ LASTİĞİNDE YASAL SÜRE BAŞLADI

Aydın Çan kış lastikleri konusunda panik yapacak bir durumun
olmadığını belirtti.
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TOKİ ESNAF ÇARŞILARINA İMZA ATACAK

KENTSEL DÖNÜŞÜMDE ESNAF ÇARŞILARI

ESNAFA ÖZEL SİGORTA HATTI

Esnafın sigorta ihtiyacını
karşılamaya yönelik yeni
bir hizmet geliyor.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği üyelerine özel
indirimler sunacak yeni hizmet,
NOV SİGORTA tarafından
ESNAF SİGORTA HATTI adıyla
açıldı.

Esnafın yüksek sigorta primleri
ile başı dertteyken, esnafa umut
olabilecek yeni bir proje hayata
geçirildi. NOV SİGORTA tarafından
verilen hizmetle İSTESOB’a  bağlı
esnaf odaları üyelerine %5-35
arasında özel indirim fırsatı
sunulacak.

“Sigorta kötü günde en

büyük yardımcımız olarak her
zaman yanımızdadır” diyen NOV
Sigorta Genel Müdürü Emrah
Yaşar, ”Bu anlamda esnafımızın
özel sigorta ihtiyaçlarında,
kendilerini özel hissetmelerini
ve en önemlisi de hızlı hizmet
almaları hedefiyle ESNAF
SİGORTA HATTINI 1 Aralık 2014
tarihinde Esnafımızın hizmetine
sunduk. Bununla beraber 7x24
hizmet alabilecekleri online
www.sigortakurdu.com.tr
adresimizde yine Esnafımızın
tüm sigorta ihtiyaçlarında
onların en büyük yardımcısı
olarak hizmete girmiştir”
dedi.

Yaşar,
esnafın sigorta
bilincinin
artmasında
yardımcı
olacaklarını,
sigorta hasarları
konusunda
ücretsiz
danışmanlık
hizmeti
vereceklerini
dile getirdi.
İSTESOB’ un bu konuda kendileri
için öncü ve belirleyici bir rol
oynayacağını belirten Yaşar,
”Sonunda kazananın esnaf
olacağını” söyledi. 

Esnafı unuttuklarını kabul
ederek, eski günlere
dönüşün sinyallerini

veren TOKİ, şimdi de esnaf çarşıları
yapmaya hazırlanıyor.

TOKİ’nin gerçekleştirdiği
kentsel dönüşüm projelerinde

esnafa yer vermemesi sıkça
eleştirilmiş, “TOKİ esnafı unuttu”
yorumlarına neden olmuştu.
TOKİ yapılan eleştirilerde haklılık
payı olduğunu kabul etti ve
esnaf çarşıları yapacağını
açıkladı. 

Çevreden yalıtılmış sitelerin,
ilişkileri zayıflattığına ve hayata
yabancılaştırdığına dikkat çeken
TOKİ Başkanı M. Ergün Turan,
sosyal beklentileri karşılayan,
değişik gelir grubundan insanların
kaynaşacağı, semt sakinleri ile
esnafın iç içe olduğu bir
şehirleşme hedeflediklerini
açıkladı. Turan, “Temel üretim
yaklaşımlarımızın
başına mahalle
konseptini alıyoruz” dedi. 

Yaşanan ekonomik ve sosyal
gelişim doğrultusunda

vatandaşların talep ve
beklentilerindeki değişimi
gördüklerini ve seslerine kulak
verdiklerini ifade eden TOKİ
Başkanı M. Ergün Turan,
toplumumuzda her daim
dayanışma kültürünü
yaşatma arzusu olduğunu
ancak ikamet ettiğimiz semtlerde,
‘çevreden yalıtılmış’ siteler
kurulduğunda, ilişkilerin
zayıfladığını ve dışımızdaki
hayata yabancılaştığımızı
belirtti.

Bu yeni gelişmeye İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz da teşekkürle
karşılık verdi. Faik Yılmaz, “TOKİ
Başkanı Sayın M. Ergün Turan’a
kentsel dönüşüm projelerinde
esnafa yer verdikleri için
şükranlarımı arz ediyorum”
dedi. 

Emrah Yaşar

Ergün Turan
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Güzellik Uzmanları Danıştay kararıyla ellerinden alınan epilasyon hakkını
Sağlık Bakanlığı’nın “Epilasyon güzellik uzmanlarınca yapılabilir” yazısıyla
tekrar elde etti. Güzellik uzmanları kesin sonuç için yasa teklifi hazırlıyor.

2015’E
UMUTLU GİRDİLER

İstanbul Güzellik Uzmanları
Güzellik Salonu İşletmecileri
Kalıcı Makyaj ve Dövmeciler

Esnaf Odası ve Başkanı Ayşe Aydın
sayesinde esnaf rahat bir nefes aldı.  

Danıştay 49395 sayılı, IPL (Foto
Epilasyon) cihazlarının kullanımı
esnasında hekim, sağlık personeli
bulundurma zorunluluğu olmadığı
şeklindeki yönetmeliği durdurma
kararı almıştı. Şimdi ise Sağlık
Bakanlığı nezdinde yürütülen
çalışmalar meyvesini verdi ve
bakanlık, ”IPL cihazlarının medikal
bir cihaz değildir, bu cihazla
yapılacak işlemlerde sağlık
personeli bulundurma
zorunluluğu olmadığı” şeklinde
açıklama yaptı. 

İSTESOB’da konuyu görüşmek
için toplanan İstanbul Güzellik
Uzmanları Esnaf Odası, üyelerine
müjdeyi Aksaray Eski Milletvekili
Ahmet Yaşar verdi. 

SORUNU GÖRÜŞMEK İÇİN
GELDİLER MUTLU
AYRILDILAR

26 Aralık’ta İSTESOB merkez
binasında toplanan güzellik
uzmanları, epilasyon yapma hakkını
ellerinden alma girişimlerini
görüşmek için bir araya geldi.
Toplantıda oda başkanı Ayşe Aydın,
oda avukatı Kamuran Duman,
Otelciler Odası Başkanı Ahmet Yaşar
ve çok sayıda esnaf yer aldı.

Ayşe Aydın epilasyonun medikal

değil, kozmetik bir işlem olduğunu
yineledi. Bu işten yüz binlerce
kişinin ekmek yediğini söyleyen
Aydın, bazı hekimlerin güzellik
uzmanlarını da köle gibi kullanmak
istediğini ifade etti.

Aydın, ”Güzellik uzmanlarının
70 yıllık meslek içeriği olan
epilasyon elinden alınmak
isteniyor. Epilasyon mevzusu
artık binlerce güzellik uzmanı
olan kadın esnafının işyerlerini
kapanma noktasına getirmiştir”
ifadelerini kullandı.

Ayşe Aydın’ın TESK Genel Kurulu
sırasında Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan’la görüştüğünü
kaydeden Yaşar, Cumhurbaşkanı’nın
Ak Parti Milletvekili Öznur Çalık’ı
görevlendirdiğini aktardı. Öznur
Çalık ile görüşen Yaşar, ”Bu sorunla
birebir ilgileneceğim” dediğini
toplantıda esnafa aktardı.

Güzellik uzmanları, önce üzüldü sonra umutlandı

Ahmet Yaşar ve Ayşe Aydın  IPL cihazlarının medikal bir cihaz
olmadığını ispat etmek için çalmadık kapı bırakmadıklarını söylediler.

Güzellik uzmanları, "Doktorlar bizi köle gibi kullanmak istiyorlar"
şeklinde tepkilerini dile getirdiler.

KENTSEL DÖNÜŞÜMDE ESNAF ÇARŞILARI



Karabük İstanbul’a taşındı. Feshane’de gerçekleşen Karabük Tanıtım
Günü’nde bölgenin yöresel kıyafetleri, yemekleri ve ünlü Safranbolu evleri 
İstanbullulara tanıtıldı. Etkinlikte misafirlere 2 ton Safranbolu lokumu dağıtıldı. 

2 TON SAFRANBOLU LOKUMU 
DAĞITILDI

25-28 Aralık tarihlerinde
Feshane’de düzenlenen
Karabüklüler Günü,

İstanbulluları mest etti. Etkinlikte
tamamı Karabük Üniversitesi kız
öğrencilerinden oluşan "Ana
Mehter Korosu" okuduğu marşlar-
la katılımcılara müzik ziyafeti sundu.
Yöresel tatların sergilendiği etkin-
likte İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
da memleketi için ev sahibi konu-
mundaydı. İstanbulluların hayli ilgi
gösterdiği etkinliğe İçişleri Bakanı
Efkan Ala, AK Parti Genel Başkan
Yardımcısı Mehmet Ali Şahin, İstan-
bul Valisi Vasip Şahin, Karabük
Valisi Orhan Alimoğlu, İstanbul
Büyükşehir Belediye Başkanı Kadir
Topbaş, Karabük Belediye Başkanı
Rafet Vergili, Karabük Milletvekil-
leri İstanbul Emniyet  Müdürü
Selami Altınok ve "Seksenler”
dizisinin oyuncuları vardı. 

Başkan Yılmaz, lokumdan, kuyu
kebabına, Safranbolu evlerinden,
bölgenin özel kıyafetlerinin
sergilendiği standları tek tek gezdi.

Tarihi Safranbolu evinin bir prototi-
pinin içinde TGRT Haber’e açıklama-
larda bulunan Yılmaz, ”Ülkemizin
her yeri ayrı bir güzel. Karabük de
onlardan biri. Bölgelere özel kıya-
fetlerin, yemeklerin tanıtıldığı
böylesi organizasyonların
artması gerek” dedi.  Yılmaz daha
sonra dibekte buğday dövdü.  Efkan
Ala ve Mehmet Ali Şahin de dibekte
buğday dövenler arasındaydı. 

Etkinlikte bir konuşma yapan AK
Parti Genel Başkan Yardımcısı M. Ali
Şahin, "Feshane'de hafta sonları
bir ilimizin tanıtım günleri düzen-

lenir. Şimdi de Karabüklüler olarak
biz böyle bir etkinlik içerisinde-
yiz. Aslında her ilimizin tanıtım
günleri bir şeyler söyler. Gelenle-
re bir mesaj verir. O illin özelikle-
rini, kültürel yapısını ortaya
koyan bu etkinliklerden gelenler
inanıyorum ki bir takım sonuçlar
çıkarırlar” dedi.

İçişleri Bakanı Efkan Ala ise
“Safranbolu ise memleketimizin
incisi. Onun tanıtıma ihtiyacı yok.
Tanınmak isteyenler
Safranbolu'ya gelebilir,
diyebilirsiniz” şeklinde konuştu.

Karabük Günleri coşkuluydu

Karabüklüler Günü’nde Faik Yılmaz, Mehmet Ali Şahin ve 
Kadir Topbaş birlikteydiler.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz Karabük Belediye Başkanı 
Rafet Vergili ile bir süre sohbet etti.

Karabüküklüler Günü’nün konukları arasında Seksenler 
dizisi oyuncuları ve senaristi de vardı.

DÜNYA DEVİ DAİMLER İSTESOB’DA
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2 TON SAFRANBOLU LOKUMU 
DAĞITILDI

Yıllar önce mesleki eğitim
için Almanya’nın
kapısını çalan

İSTESOB’da farklı bir durum
yaşandı. Bu sefer Almanlar,
İSTESOB’un mesleki eğitim
konusunda bilgi ve tecrübelerine
başvurdular. İSTESOB’un konuğu
dünyanın en büyük otomotiv
şirketlerinden Daimler oldu.  

Ancak ziyarette İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz, Almanya'da
yaşadığı ilginç bir anıyı anlatınca
eğitimde Daimler grubu da Dual
sistemin kaynağının Ahilik
olduğunu öğrendiler. Yılmaz,
bundan 25 yıl önce Almanya'da
Dual sistemi yerinde

incelediklerini ve işte o sırada bir
Alman eğitimcinin kendilerine,
"Siz bu sistemi ülkenizde Ahilik
modeline bakarsanız daha iyi
görürsünüz. Bu model bize
Ahilikten, yani sizden geldi"
dediklerini anlattı.

Daimler grubu
yöneticilerinden Alman
temsilcilerin İSTESOB ziyareti,
Aralık ayı ortasında gerçekleşti.
Mercedes-Benz, Maybach,
Smart, Setra gibi birçok önemli
otomotiv markasını bünyesinde
bulunduran Daimler Grubu
yöneticileri Türkiye’deki
mesleki eğitimin işleyişi hakkında
bilgileri İSTESOB’dan aldı.

Türkiye’deki Dual eğitim sistemi
konusunda bir araştırma yapan
heyet İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz, Başkan Vekili Mesut
Şengün, Yönetim Kurulu Üyesi
Şükrü Akyüz ve İSTESOB Eğitim
Müdürü Muzaffer Garip ile
görüştü.

Ziyarete gelen heyetin
arasında Almanya’daki “Uwe-
Conulting” firmasında danışman
Ines von Weichs, Daimler firması
danışmanı Diethelm Heyduck,
Mercedes Benz Teknik Eğitim
Merkezi Sorumlusu M. Bahadır
Soydan, Mercedes Benz Teknik
Eğitim Merkezi Öğretmeni Sadık
Günbatar vardı.

Faik Yılmaz, Almanlara 
Dualin kaynağını anlattı

Mesleki eğitim konusunda çalışma yürüten Alman heyet, İSTESOB'un mesleki
eğitim alanında gerçekleştirdiği çalışmalar hakkında bilgi ve görüş aldı.

Daimler Grubu temsilcileri İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’dan mesleki eğitim konusunda bilgi aldı.

DÜNYA DEVİ DAİMLER İSTESOB’DA



İnsan, gelişimi devam eden bir proje gibidir.
Yapacağı hep bir şeyleri, ulaşacağı hedefleri,
gideceği hep bir yerleri vardır. Yeni bir yıla

daha girdiğimiz şu günlerde yeni buluşlar heye-
canlandıracak, yeni yerler keşfetme, görme duy-
gusu yaşanacak, belki hüzünler yaşanacak kim
bilir? Ama hep güzel ve iyi şeyler umut edilecek.

2014 yılı teşkilatlarımız için tam bir seçim yılı
oldu. Artık önümüzde başarılı çalışmalar yapabile-
cek uzun bir zaman olacak. “ Bir yıl sonrasıysa
düşündüğün, tohum ek. Ağaç dik, on yıl sonrasıysa
tasarladığın. Ama düşünüyorsan yüzyıl ötesini,
Halkı eğit o zaman...” özdeyişinden hareket edecek
olursak önümüzde bir sonraki seçime kadar olan
zamanın büyük bir çoğunluğunu eğitim ile ilgili
çalışmalara ayırmamız üyelerimizin ve teşki-
latımızın geleceğini garantiye alacaktır.

Aynı duygu ve düşünceler ile İstanbul Esnaf Ve
Sanatkârlar Odaları Birliği olarak 2015 yılı eğitim
açısından yoğun bir yıl olacak. İstanbul Kalkınma
Ajansı (İSTKA) tarafından desteklenen İkitelli
Organize Sanayi Bölgesi ve Küçükçekmece Mesleki
Eğitim Merkezi ile birlikte gerçekleştirecek olduğu-
muz “Verimli ve Temiz Enerji” konulu projemizin
eğitim faaliyetlerini gerçekleştireceğiz. Bu
faaliyetler kapsamında, yenilenebilir enerji kay-
naklarının en önemlisi ve etkini olan güneşten
verimli olarak nasıl faydalanılacağı konusunda
bilgi ve destek verebilecek danışmanlar yetiştire-
ceğiz. Odalarımıza üye esnaf ve sanatkârlarımızın
bu ve benzeri projelerde taşeron olarak görev yap-
tıkları herkesin malumudur. Proje kapsamında bu
esnaf ve sanatkârlarımızı projeyi kendileri gerçek-
leştirebilir duruma getirecek eğitimler verip
yetiştireceğiz. Enerji giderleri, maliyet hesapla-
malarında önemli kalemlerden biridir. Esnaf ve
sanatkârlarımız yenilenebilir enerji kaynaklarından
nasıl faydalanabilecekleri konusunda, faydalanmak
isterler ise onlara bilgi ve destek verilecektir.
Yukarıda bahsedilen konularda bir dizi seminerler
ve eğitimler verilecektir. Yapılacaklar bunlarla bite-
cek mi? Tabii ki hayır. Yenilenebilir enerji
konusunda Avrupa’nın çeşitli ülkelerinde uygulan-
makta olan eğitim programları incelenerek
ülkemiz koşullarına uygun eğitim programları da
bu proje kapsamında hazırlanacaktır.

2015 yılı içerisinde yapılacaklar tabii ki bunlarla

sınırlı kalmaya-
cak. Odalarımızın
yönetici ve
çalışanlarına
yönelik
geliştirme
ve güncel
kalabilme
seminerleri
yapılmaya devam edilecek. Konuyu biraz açacak
olursak, odalarımızın genel sekreter ve çalışan-
larının bilgi ve beceri düzeyinin yükseltilmesi;
onların üyelerine doğru, hızlı ve kaliteli hizmet
sunmalarını sağlayacaktır. Sonucun da böyle
olması her zaman istenen ve beklenen bir
durumdur.

2014 yoğun bir yıl olmasına rağmen yıl
içerisinde Genel sekreterlerimize iki defa yapılan
eğitim seminerinden son derece olumlu sonuçlar
alınmaya başlandı. Odalarımızın başkan ve yöneti-
cilerine yapılan eğitim semineri ise katılan uzman-
lar ve seminerin konuları açısından da kayda
değerdi. İçerik son derece günceldi. Çok başarılı ve
verimli bir seminer oldu.

Eğitim faaliyetleri bilgi aktarmadan ibaret
değildir. Odalarımız ve Birliğimiz tarafından
yapılan eğitim faaliyetlerinde bilgiler tazelenir,
beceriler geliştirilir aynı zamanda diğer odalar
arasında sıcak ilişkilerin kurulması da sağlanmış
olur. Araştırmalar yeni sonuçlar ortaya koymuştur;
“21. Yüz yıl becerileri”. Çalışanlarda aranılan özellik-
ler geçmişe göre günümüzde ciddi farklılıklar
meydana getirdi. Bunlar: Eleştirel düşünme, dijital
teknoloji kullanımı, ekip çalışması, bilgi yönetimi,
yaratıcılık, küresel algı ve farkındalık, sorun çözme
gibi. Bütün bu özelliklerin bir kişide toplanabilmesi
içinde hem odalarımız hem birliklerimiz eğitim
faaliyetlerinin sayısını artırmalı, sayısını arttırırken
de bahsedilen özellikleri kazandırabilmelidir.

Sevdiğiniz bir işi meslek edinirseniz, hayatta bir
gün dahi olsa işte çalışmış olmazsınız. Ben hayatta
bir gün dahi işte çalışmadım. Çalışmalarımın tümü
sadece, keyif ve mutluluktan ibaretti. (Edison)

Yazıma bu güzel söz ile son verirken 2015 yılının
başta esnaf sanatkârlarımız olmak üzere tüm
insanlığa sağlık, huzur, bereketli ve bol kazanç
getirmesini dilerim.

Uzm. Öğr. Muzaffer GARİP
İSTESOB Eğitim Müdürü

YENİ YIL VE EĞİTİM

MAKALE
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Bakırköy Kaymakamı Öztürk’ten
esnafa destek

İSTESOB VE BAKIRKÖY, ESNAF İÇİN ELELE…

Güngören Odasına kamu yönetim ziyareti

Güngören semtinin can
damarını oluşturan
isimler Güngören

Birleşik Esnaf Odası’nda bir araya
geldi. Güngören Kaymakamı Zafer
Orhan, Güngören İlçe Milli Eğitim
Müdürü Yusuf Kahraman, Başkan
Faik Yılmaz ile esnaf odasında
buluştu.

Güngören’de neler yapılabile-
ceği konusunda görüş alışverişinde
bulunan yetkili isimler, dayanışma
içerisinde olunması konusunda
hemfikir oldular. Güngören
Kaymakamı Zafer Orhan, esnafın
hem ekonomiye, hem de mahalle
kültürüne katma değer kattığını
belirtti ve esnafın yanında

olacaklarını söyledi. İlçe Milli Eğitim
Müdürü Yusuf Kahraman ise
mesleki eğitim konusunda
yapılanları anlattı.

Güngören Esnaf Odası’ndaki
buluşmada, Kaymakam Zafer
Orhan ve İlçe Milli Eğitim Müdürü
Yusuf Kahraman’ın yanı sıra İlçe
Sağlık Müdürü Dr. Metin Arslan,
İlçe Gıda Tarım ve Hayvancılık
Müdürü Gökhan Ulutaş, Tapu
Müdürü Yahya Özer, Kaymakamlık
Yazı İşleri Müdürü Halit Seyyar,
Güngören Esnaf Odası Başkan
Vekili Nezir Kinin yer aldı.

Başkan Faik Yılmaz, Güngören
Kaymakamı Zafer Orhan’ın
Güngören esnafının sorunlarına
her zaman yakınlık gösterdiğini
belirterek kendisine teşekkür etti.  

Bakırköy Kaymakamı
Adem Öztürk,
İSTESOB’da Başkanı Faik

Yılmaz’ı ziyaret etti. Öztürk ve
Yılmaz, Bakırköy’de esnafın
durumunu iyileştirmek için ortak
hareket etme kararı aldılar.

İSTESOB’un bu ayki ziyaretçileri
arasında Bakırköy Kaymakamı
Adem Öztürk ve Bakırköylü İş
Adamları Derneği Başkanı Salim
Yılmaz vardı.

Görüşmede Bakırköy’ün yeri ve
konumu itibarıyle önemi üzerinde
duruldu. Yurt dışından gelenlerin
öncelikle Bakırköy’den geçtiği, bu
konumu ile de vitrin ilçe özelliği

taşıdığı belirtildi.
İSTESOB’un da
Bakırköy ilçe
sınırları içinde
olmasının önemi
üzerinde
duruldu.

“Bakırköy’deki
esnafa neler
kazandırabilir”
çerçevesinde gerçekleşen
sohbette, İSTESOB ve Bakırköy
Kaymakamlığının ortak projeler
yürütebileceği belirtildi.
Kaymakam Öztürk, Bakırköy
sınırları içerisinde, son derece
önemli bir kurum olan İSTESOB’un

yer almasının, çevreye büyük katkı
sunduğunu ifade etti.

Faik Yılmaz, ziyaretinden ötürü
Öztürk’e teşekkür etti ve esnaf
adına yeni projeleri kaymakamlığın
desteğiyle hayata
geçirebileceklerini ifade etti.

Güngören Esnaf Odası, ilçenin can damarını oluşturan yetkilileri ağırladı.
Konu esnafa sağlanması planlanan hizmetler oldu.

Faik Yılmaz, Kaymakam Adem Öztürk’e İSTESOB
tarafından yayımlanan CİEPO 19 ve Altay Toplulukları:

Göçler ve Ulusların Doğuşu kitaplarını hediye etti.
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DÜĞÜNLER ARTIK
DAHA SAĞLIKLI

Esnaf odalarının hijyen
eğitimleri ara vermeden
devam ediyor. Bu sefer

eğitimler üye esnafın çalışanlarına
verildi. Düğün salonlarında çalışan
garsonlar, esnaf odasının verdiği
eğitimlere katıldı. Eğitimler
İstanbul’un 4 farklı noktasında
düzenlendi. Servis elemanı ve
mutfak personeline yönelik
düzenlenen Hijyen Eğitimleri
başladı. Kurslara garsonların çok
yoğun ilgi gösterdiği görüldü. 

Sağlık Bakanlığı, İçişleri
Bakanlığı ve Gıda, Tarım Hayvan-
cılık Bakanlığı'nca çıkartılan Hijyen
Eğitimi Yönetmeliği, ”Gıda üre-
timi ve perakende işyerleri baş-
ta olmak üzere, çeşitli işyerlerin-
de çalışanların portör muayene-
leri ve tetkiklerinin yapılmayıp,
bunun yerine çalışanların Hijyen
Eğitimi alması gerektiği ve yaşa
kapsamında bulunan
işyerlerinin sahipleri ile yanında
çalışanlarına” hijyen eğitimi alma
zorunluluğu getirildi.   

HİJYEN MÜŞTERİ
MEMNUNİYETİ İÇİN
ÖNEMLİ

İstanbul Toplantı ve Düğün
Salonu İşletmecileri Esnaf Odası

Başkanı Ümit Yaşar Demir,
temizliğin müşteri
memnuniyetindeki önemine
dikkat çekti ve hem sağlık hem de
müşteri kazanmak adına hijyene
dikkat edilmesini istedi.

”Garsonlar salonlarımız için
çok önemli ve bu nedenle
kanuni yükümlülüklerin yerine
getirilmesi için uğraşıyoruz”
diyen Demir, esnaf için yapılan
çalışmaları anlattı; düğün
salonlarının yasal konularda
yaşadığı sıkıntıların büyük ölçüde
aşıldığını söyledi. 

Eğitimler, 6 Aralık tarihinde
Bakırköy’de, 17 Aralık tarihinde
Ümraniye’de, 18 Aralık tarihinde
Maltepe’de, 20 Aralık tarihinde ise

Sefaköy düzenlendi ve İstanbul’un
dört bir yanındaki esnafın
ulaşılması sağlandı. 

Kurs sonucunda yapılan
sınavda başarılı olanların
sertifikalarının 15 gün içerisinde
çalıştıkları salonlara gönderileceği
açıklandı.

ODA ESNAFI 1.000 TL
CEZADAN KURTARDI

Hijyen eğitimi belgesine sahip
olmayan kişilerin iş yerinde
çalıştırılması yasaklandı. Bu kişiler
tespit edildiği takdirde 250 TL'den
-1.000TL'ye kadar varan idari para
cezaları uygulanıyor. Esnaf odaları
verdikleri eğitimlerle, üyelerini de
bu cezalardan korumuş oldu. 

Üyeler, odaların desteğiyle büyük bir yükten kurtulmuş oldu.

İstanbul Toplantı ve Düğün Salonu İşletmecileri Esnaf Odası, garsonlara 
hijyen eğitimi verdi. Esnaf odası, Aralık ayı içerisinde 4 ayrı noktada verdiği
eğitimlerle esnafı da büyük bir yükümlükten kurtarmış oldu.

Garsonlara hijyen eğitimi...
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DÜĞÜNLER ARTIK
DAHA SAĞLIKLI

PAZARLARDA FİLE DÖNEMİ...

Pazara giden insanların
bir zamanlar yanından
ayırmadığı filelerin

yerini bugün plastik poşetler aldı.
Bu poşetlerin doğaya ve
ekonomiye verdiği zararın
boyutları ise her geçen gün

artıyor. Poşetlerin doğaya
karışımları ortalama 400 ile 1000
yıl sürüyor. Türkiye’de bir kişi
ortalama bir yılda 312 adet poşet
kullanıyor.

İSTESOB “Al Fileni
Alışverişine Git” kampanyası
başlatarak halkı Pazar filesi
kullanması yönünde teşvik
etmeye çalışıyor. 

HEM SAĞLIĞA 
HEM EKONOMİYE KATKI

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
”Hem sağlığımız hem
ekonomimiz için Pazar filesi
kullanmalıyız” dedi ve ekledi:
“Ülkemizde naylon poşet
tüketimi yıllık 20-25 bin ton. Bir
naylon poşetin tabiatta
tamamen yok olması neredeyse
100 yıl sürüyor. Tabiatta yok
okurken vermiş olduğu zarar ise
ölçülemez. Bundan 20-30 yıl
evvel tüm alış-verişlerde file

kullanılırdı. Bakkallar ve
pazarlarda ise eski gazete
kâğıtlarından yapılan kese
kâğıdı kullanılırdı. Çevreye asla
zarar verilmezdi. Bir pazar
alışverişinde en az 5-7 arasında
naylon poşetle eve dönüyoruz.
Hem tüketicilerimizin hem de
esnafımızın fileye
dönülmesinde gerekli ihtimamı
göstereceğini biliyoruz. Bu
ihtimamı gösteren tüm
üyelerimizi çevre dostu ilan
ediyoruz.” 

İSTESOB Başkan Vekili ve
İstanbul Pazarcılar Esnaf Odası
Başkanı Mesut Şengün de
TRTHABER ile birlikte pazarda
vatandaşa file dağıttı.
“Eski adetlerimizi yeniden
gün yüzüne çıkarıyoruz
hem de ekonomiye katkı
sağlıyoruz” diyen Şengün
vatandaşları ve esnafı duyarlı
olmaya davet etti. 

Alışverişte 
PAZAR FİLESİ
nostaljisi

İSTESOB Pazar filesi alışkanlığını arttırmak
için kampanya başlattı. Poşetlerin doğayı ne
kadar kirlettiği konusunda vatandaşı 
bilgilendiren İSTESOB, pazar filesinin hem
sağlığa hem ekonomiye katkı sağladığını
vatandaşa anlattı. İSTESOB Başkan Vekili Mesut Şengün 

esnafa file dağıttı.
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NEREDE O ESKİ 
MÜŞTERİLER???

HABER

Yılbaşında en çok onlar
bayram ederdi;
yılbaşının yolunu en çok

onlar gözlerdi. Şimdi ise normal
bir gün olarak karşıladılar. İstanbul
Esnaf Dergisi olarak bir
kuruyemişçi esnafına konuk olduk
ve kendisine ”İşler nasıl?” diye
sorduk. Yıllardır esnaflık yapan
Yaşar Alabaş samimiyetle esnafın
40 yılını bizlere anlattı.

Yılbaşında kuruyemişçi esnafı

Yaşar Alabaş’ın yanında soluğu
aldık ve nasıl bir yılbaşı geçirdiğini
bizzat esnafın ağzından
öğrendik. Eskiye kıyasla işlerinin
oldukça düştüğünü söyleyen
Alabaş, ”Nerde o eski
yılbaşılar” demekten kendini
alamadı. 

Alabaş, eski ile yeniyi şöyle
kıyasladı: “Eskiden yılbaşında
dükkanı kapatırken, yanımızda
bir çuval da para olurdu. Araba

alacaksak, ev alacaksak o günü
beklerdik. Düşünün artık ne
kadar iş yaptığımızı. Şimdi
nereden nereye. Bugün
yılbaşları bizim için çok anlam
ifade etmiyor. Esnaf eski işlerini
arar oldu.”  

Alabaş’ın coşkuyla anlattığı
yıllar, 80’ler, 90’lar hatta 2000’lerin
başı. O zamandan bu güne nüfus
da arttı. Peki, müşteri sayısı neden
azaldı diye merak edenlere

Baba oğlu birlikte çalışan esnafa iyi bir
örnek, Yaşar Alabaş ve oğlu Seyit Murat

Alabaş birlikte tezgah önünde...

Verdikleri emeğin karşılığın alamayan mesleklerden biri olan 
kuruyemişçilerin yüzünü artık yılbaşı da güldürmüyor. Yılbaşı en çok 
onları sevindirirdi ama artık kendi ifadeleriyle, "O günler geride kaldı."
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Kuruyemişçilerin Yılbaşı rüyası tarih oldu

Alabaş’ın cevabı şöyle oldu:
”İnsanlar çoğaldı evet ama
rekabet de arttı. Bugün her
yerde hipermarket, AVM var.
Kayıt dışı almış başını gitmiş. Bu
haksız rekabet ortamında
elbette kazancımız da azaldı.
Üstelik halkın alım gücü de
azaldı. Aksine ürünlerin fiyatları
arttı.”

Alabaş, her şeye rağmen
dükkan konumu güzel olan,
esnaflığı doğru yapan ve
kaliteden vazgeçmeyenlerin iş
yapmaya devam ettiğini ifade
etti.

“AVM’LER KALİTEDE
ESNAFLA YARIŞAMAZ”

Aynı zamanda İstanbul Leblebi
İmalatçıları ve Kuruyemişçiler
Esnaf Odası’nda başkanvekilliği
yapan Yaşar Alabaş iddialı
konuştu ve kalite konusunda
AVM’lerin ellerine su
dökemeyeceğini söyledi. Damak
tadı olan vatandaşların
kuruyemişçi esnafından
vazgeçemeyeceğini söyleyen
Alabaş, ”Biz kuruyemişlere
çocuğumuz gibi bakıyoruz. Tozu
varsa alıyoruz, çürüğü varsa
içinden ayıklıyoruz. Süpermar-

ketlerde böyle bir
bakım, ilgi var mı?
Onlar ambalajlara
doldurdukları
içinde neler
olduğunu
bilmedikleri
ürünleri satıyor. O
yüzden kuruyemişi
bilen vatandaş hep
bizi tercih ediyor.
AVM’ler kalite
konusunda bizlerle
yarışamaz” şeklinde
konuştu.

EN BÜYÜK
YARDIMCISI OĞLU

1975’ten beri sektörün içinde
olduğunu aktaran Alabaş, son 20
yıldır da Avcılar Merkez
Mahallesi’nde esnaflık yapıyor.
Çırak olarak atıldığı meslekte kısa
sürede dükkan açmayı başaran
Alabaş’ın şimdilerde en büyük
yardımcısı oğlu Seyit Murat
Alabaş. Baba Alabaş çocuğunun
kuruyemişçilik yapmasını ise
kesinlikle istemiyor. Alabaş
nedenini ise şöyle açıklıyor: ”Bu
işi yapan adamın ne bayramı
var ne tatili... Düğünün olsa,
cenazen olsa işi bırakıp
gidemiyorsun. Çalışma saatleri
çok uzun. İnsan yıpranıyor. Kim
oğluna böyle bir mesleği
emanet
etmek ister.
Bize bu
meslek
dededen
kalmış. Biz
Çankırılılar
genelde bu işi
yaparız. Ben
işe girdiğim
yıllarda
zorluklar
vardı. Hatta
teknolojik

imkanlara bakınca, o günler
daha zordu diyebiliriz.
Ama para kazanıyorduk, şimdi
ise günü kurtarmaya
bakıyoruz.” 

DÜKKANIN ÖNÜNDE
KAÇAK MAL SATILIYOR

Yaşar Alabaş, esnafla beraber
en çok şikayet edilen bir konuyu
gündeme getirdi. Kaçak
sigaralardan dert yanan Alabaş,
”Ben vergisini ödeyen, kayıtlı
bir esnafım. Beni sürekli
denetliyorlar. Es kaza, yanlışlık
kaçak bir sigara bulunsa ben de
6 bin TL ceza ödeyeceğim.
Benim 50 metre ilerimde
köprüde ise kaçak sigara
satıyorlar. Denetim ekiplerine
de söylüyorum bu durumu ama
şu ana kadar kolunu oynatan
çıkmadı. Kayıtlı esnafa sorulan
hesap, her şeyi hukuksuz
faaliyet gösterenlere
sorulmuyor” serzenişinde
bulundu. 

Alabaş, son olarak vatandaşa
da çağrıda bulundu ve birbirlerine
muhtaçlıklarını dile getirdi. Artık
üne kavuşmuş bir pankartta
geçen, ”Sen alışverişini süper
marketten yaparsın ama cenaze
namazına mahalle bakkalın
gelir” sözünü hatırlattı ve esnafa
ilgini artmasını istedi.
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İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
yok olmaya başlayan
meslekleri, medya

gündemine taşımaya devam
ediyor. Bu sefer murassa ve
porselen ustalarını ziyaret eden
Yılmaz,  kaybolan mesleklerin
yeniden canlandırılması
gerektiğini ifade etti.

ESTETİK MAKİNELEŞMEYLE
BİRLİKTE YOK OLUYOR

Kakma ve kakmacılık ya da
murassa sanatı unutulan, zamana
yenilen yüzlerce meslekten
yalnızca biri. Eşya üzerine çeşitli
süslemeler yapan ustalar, en ince
işçiliklerini ortaya koyuyorlardı.
Bugün neredeyse bir murassa

ustasına rastlamak imkansız. 
O ustalardan birini İSTESOB

buldu. 1965 yılında İstanbul’da
doğan Hraç Arslanyan, 1975
yılında Kapalıçarşı’daki Zincirli
Han’da amcası Hagop
Arslanyan’ın yanında kuyumcu
çırağı olarak başladı. 1986 yılında
kendi atölyesini açmadan evvel
Viyana, Köln, Amsterdam, Brüksel
ve Paris’te kuyum sanatı ile ilgili
eğitim aldı.

Arslanyan, Türk halkının
geçmişine sahip çıkan bir toplum
olduğunu ve bu değerleri
korumak için de özen
göstereceğini belirtti. Arslanyan,
mesleğini emanet edeceği bir
çırak bulamadığını ve mesleğin

son temsilcilerinden
olduğunu acı bir itiraf olarak
dile getirdi.

ESKİYİ YENİ YAPAN
USTALAR

Bozulan, kırılan bir eşyayı
atmak ve değiştirmek 21.
Yüzyılın tüketim çılgınlığına
bir örnek olarak gösterilir.
Oysa çok sayıda meslek tamir
üzerinedir. Bunlardan
bazıları, terzi, oto tamircisi
gibi meslekler bilinir ama

Bülent Dönmez ustanın yaptığı
işler pek az insan tarafından
biliniyor. Bülent Dönmez, kırılan
eşyaları, vazoları, heykelleri… Ne
varsa alıyor, ilk günkü haline
getiriyor. Dönmez,  şimdilerde
babasından öğrendiği mesleği
devredecek birini bulamamanın
sıkıntısını yaşıyor. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
yeni ustalar yetiştirmeye kararlı
olduklarını ve unutulan meslekleri
canlandırmak istediklerini ifade
etti. Yılmaz, gençlere de çağrıda
bulundu. Yeni iş imkanları
sunulduğunu aktaran Yılmaz, bu
mesleklerde gençlerin geçim
sıkıntısı da yaşamayacaklarını
belirtti.

UNUTULAN MESLEKLERİ İSTESOB UNUTMUYOR

Kaybolan meslekler
yeniden gün yüzüne çıkıyor

Kaybolmaya yüz tutmuş mesleklere özel bir ilgisi olduğu bilinen İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz, unutulmaya yüz tutmuş meslekleri unutturmamaya
kararlı. Yılmaz, çeşitli TV kanalları ile usta sanatkârları ziyaret etti ve 
onların desteklenmesi gerektiğini ifade etti.

Hraç Arslanyan


